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BRM.0002.10.2023 

P R O T O K Ó Ł  NR LXXXI/2023 

z LXXXI Sesji Rady Miasta Sanoka  

   VIII kadencji, która odbyła się w dniu 29.06.2023 r. od godz. 900 

do godz. 1230 w Sali Herbowej tut. Urzędu Miasta 

   pod przewodnictwem Pana Andrzeja Romaniaka  

 Przewodniczącego Rady Miasta Sanoka oraz 

Wiceprzewodniczącego Rady Miasta 

Pana Grzegorza Kozaka  

 

Wypowiedzi radnych oraz wszystkich osób uczestniczących w sesji wygenerowane zostały 

przez platformę editor.beey.io służąca do automatycznej transkrypcji tekstu.  

 

Na ogólną liczbę 21 Radnych w LXXXI Sesji Rady Miasta Sanoka VIII kadencji udział  wzięło 

wg listy obecności 16 Radnych. 

 

1. Babiak Roman 

2. Drwięga Maciej  

3. Karaczkowski Ryszard 

4. Kornecki Adam  

5. Kornecka – Mitadis Agnieszka 

6. Kot Wanda 

7. Kozak Grzegorz  

8. Lisowska Teresa 

9. Małek Bogusława 

10. Osękowski Marian 

11. Romaniak Andrzej 

12. Rogowska – Chęć Grażyna 

13. Sieradzka Katarzyna 

14. Tymoczko Henryka 

15. Wróbel Beata 

16. Wituszyński Radosław 

 

Nieobecni Radni: 

1. Kordela – Borczyk Zofia 

2. Kot Piotr 

3. Miklicz Sławomir 

4. Osika Jakub 

5. Radożycki Łukasz 

 

Przewodniczący Zarządów Rad Dzielnic obecni na LXXXI Sesji Rady Miasta Sanoka VIII 

kadencji. 

 

1.Hipner Jolanta      - Rada Dzielnicy Zatorze 
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2.Małek Bogusława     - Rada Dzielnicy Posada 

3.Kornecki Józef     - Rada Dzielnicy Dąbrówka  

4.Kozak Grzegorz     - Rada Dzielnicy Olchowce  

5.Osękowski Marian    - Rada Dzielnicy Wójtostwo 

6.Szul Krzysztof     - Rada Dzielnicy Śródmieście   

Nieobecny Przewodniczacy Zarządu Dzielnicy Błonie Pan Tomasz Wachel. 

 

Ponadto w LXXXI Sesji Rady Miasta Sanoka udział wzięli: Burmistrz Miasta Pan Tomasz 

Matuszewski, Zastępca Burmistrza Pan Artur Kondrat, Skarbnik Miasta Pan Bogdan Florek, 

Sekretarz Miasta Pan Bogdan Struś, Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej Pan 

Krzysztof Ćwiąkała, Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Pani 

Aneta Kończak – Kucharz, Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Pan 

Dariusz Jabłoński.  

 

Ad. 1. 

Otwarcie sesji. 

 

Prowadzący posiedzenie Pan Andrzej Romaniak otworzył LXXXI Sesję Rady Miasta Sanoka. 

Powitał Wysoką Radę, Burmistrza Miasta, Zastępcę Burmistrza,  Skarbnika Miasta, Sekretarza 

Miasta, Przewodniczących Zarządów Dzielnic oraz wszystkich obecnych na Sesji Rady.  

 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali obrad jest odpowiednia ilość Radnych do 

podejmowania  prawomocnych uchwał. 

 

Ad. 2. 

Powołanie Sekretarza sesji. 

 

Prowadzący posiedzenie Pan Andrzej Romaniak powołał na sekretarza Sesji radną Panią Wandę 

Kot.  

 

Ad. 3. 

Zapoznanie Rady z porządkiem obrad. 

 

Prowadzący posiedzenie Pan Andrzej Romaniak poinformował, że program Sesji został Radnym 

dostarczony. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Powołanie sekretarza. 

3. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad. 

4. Informacja Przewodniczącego o złożonych interpelacjach, odpowiedziach na 

interpelacje oraz działaniach Rady. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta o jego działalności w okresie między sesjami. 

6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych Rady Miasta o działalności 

komisji między sesjami. 
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7. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta dot. zmiany uchwały budżetowej miasta 

Sanoka na rok 2023, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

8. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Sanoka na lata 2023- 2040, z ewentualnym podjęciem uchwały w 

tej sprawie. 

9. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie przyjęcia i wdrożenia do 

realizacji Planu Zrównoważonej Mobilności 2030+ obejmującego Gminę Miasta 

Sanoka, Gminę Sanok, Gminę Zagórz, Gminę Lesko, Gminę Bukowsko , Gminę 

Zarszyn, Gminę Besko, Gminę Tyrawa Wołoska, Gminę Komańcza, Powiat Sanocki 

oraz część Powiatu Leskiego, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

10. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie sprzedaży w drodze 

przetargowej nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej własność 

Gminy Miasta Sanoka położonej w Sanoku obr. Śródmieście oznaczonej w ewidencji 

gruntów jako działka nr 1539/4 o pow. 0.0505 ha, z ewentualnym podjęciem uchwały 

w tej sprawie. 

11. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie sprzedaży w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej jako działka 

nr 34/2 o pow. 0.0032 ha położonej w Sanoku obr. Dąbrówka stanowiącej własność 

Gminy Miasta Sanoka na rzecz współwłaścicieli nieruchomości przyległych 

oznaczonych jako działki nr 34/1, 34/15, 34/33, 34/35, z ewentualnym podjęciem 

uchwały w tej sprawie. 

12. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie sprzedaży w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej jako działka 

nr 984/7 o pow. 0.0057 ha położonej w Sanoku obr. Śródmieście stanowiącej 

własność Gminy Miasta Sanoka na rzecz właściciela nieruchomości przyległej 

oznaczonej jako działka nr 984/4, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

13. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zamiany nieruchomości 

oznaczonych jako działka nr 597/6 o pow. 0.0440 ha położona w Sanoku 

obr. Wójtowstwo stanowiąca własność Gminy Miasta Sanoka na działkę nr 1553/2 

o pow. 0.0349 ha położona w Sanoku obr. Śródmieście stanowiąca własność osoby 

prawnej, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

14. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie przystąpienia do I zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego 

w dzielnicy Śródmieście m. Sanoka o nazwie "Park Miejski", z ewentualnym 

podjęciem uchwały w tej sprawie. 

15. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie wymagań jakie powinien 

spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie 

Gminy Miasta Sanoka, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

16. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zawarcia porozumienia 

międzygminnego w zakresie wykonywania przez Gminę Miasta Sanoka zadań 

w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, 

z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.  
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17. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie określenia trybu i sposobu 

powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej 

sprawie. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji 

Statutowej. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów 

na ławników. 

20. Wolne wnioski i zapytania. 

21. Zamknięcie obrad. 

 

Zgłoszono następujące uwagi do porządku obrad: 

  

Bogdan Florek (Skarbnik Miasta) 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, we wtorek wpłynęło do mnie pismo z wydziału 

inwestycji z prośbą o przedłożenie w trybie pilności projektu uchwały na dzisiejsze 

posiedzenie, dotyczącej zaciągnięcia zobowiązania finansowego wykraczającego poza rok 

budżetowy. Ten projekt dotyczy zadania wynikającego z wyłonienia wykonawcy Strategii 

Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnego Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Sanok. 

Chcemy podpisać w tym roku umowę, natomiast wydatek poniesiony będzie w przyszłym roku 

budżetowym. Dlatego też w imieniu Pana Burmistrza, proszę Pana Przewodniczącego 

o uwzględnienie i Wysoką Radę o uwzględnienie to w porządku dzisiejszego posiedzenia. 

Projekt tej uchwały był omawiany na posiedzeniu również komisji finansowej. Dziękuję.  

 

Za wprowadzeniem projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego 

wykraczającego poza rok budżetowy do porządku obrad 15 radnych, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących się nie było. Projekt uchwały zostaje wprowadzony jako pkt. 9 porządku 

obrad.  

Lista imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Kolejna zmiana porządku to jest wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 

dotyczącej zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz dworca 

multimodalnego udostępnionych dla operatorów i przewoźników, którym właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Miasta Sanoka, warunków i zasad korzystania z tych obiektów oraz 

ustalenia stawek za korzystanie z nich. Ten wniosek, ten projekt był omawiany przez komisję 

ochrony środowiska, ale to będziemy o tym mówić już po wprowadzeniu, gdy będziemy ten 

punkt realizować.  

 

Za wprowadzeniem projekt uchwały dot. zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych oraz dworca multimodalnego udostępnionych dla operatorów 

i przewoźników, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Miasta Sanoka, 

warunków i zasad korzystania z tych obiektów oraz ustalenia stawek za korzystanie z nich  
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do porządku obrad 15 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Projekt 

uchwały zostaje wprowadzony jako pkt. 18 porządku obrad.  

Lista imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

I ostatni punkt to jest wniosek o odwołanie Pana Skarbnika z pełnionej funkcji. Ten wniosek 

wpłynął w związku ze złożeniem przez Pana Bogdana Florka, skarbnika miasta, wniosku 

o rozwiązanie umowy o pracę na mocy porozumienia stron z dnia 30 czerwca 2023 roku. I Pan 

Burmistrz złożył ten projekt uchwały Rady Miasta wraz z uzasadnieniem, więc zgodnie z 

procedurą wprowadzamy ten punkt do naszego porządku obrad. 

 

Za wprowadzeniem projekt uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Miasta Sanoka do 

porządku obrad 15 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Projekt 

uchwały zostaje wprowadzony jako pkt. 22 porządku obrad.  

Lista imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

Projekt uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Miasta Sanoka.  

 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Powołanie sekretarza. 

3. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad. 

4. Informacja Przewodniczącego o złożonych interpelacjach, odpowiedziach na 

interpelacje oraz działaniach Rady. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta o jego działalności w okresie między sesjami. 

6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych Rady Miasta o działalności 

komisji między sesjami. 

7. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta dot. zmiany uchwały budżetowej miasta 

Sanoka na rok 2023, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

8. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Sanoka na lata 2023- 2040, z ewentualnym podjęciem uchwały 

w tej sprawie. 

9. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zaciągnięcia zobowiązania 

finansowego wykraczającego poza rok budżetowy, z ewentualnym podjęciem 

uchwały w tej sprawie.  

10. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie przyjęcia i wdrożenia do 

realizacji Planu Zrównoważonej Mobilności 2030+ obejmującego Gminę Miasta 

Sanoka, Gminę Sanok, Gminę Zagórz, Gminę Lesko, Gminę Bukowsko , Gminę 

Zarszyn, Gminę Besko, Gminę Tyrawa Wołoska, Gminę Komańcza, Powiat Sanocki 

oraz część Powiatu Leskiego, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

11. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie sprzedaży w drodze 

przetargowej nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej własność 

Gminy Miasta Sanoka położonej w Sanoku obr. Śródmieście oznaczonej w ewidencji 

gruntów jako działka nr 1539/4 o pow. 0.0505 ha, z ewentualnym podjęciem uchwały 

w tej sprawie. 
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12. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie sprzedaży w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej jako działka 

nr 34/2 o pow. 0.0032 ha położonej w Sanoku obr. Dąbrówka stanowiącej własność 

Gminy Miasta Sanoka na rzecz współwłaścicieli nieruchomości przyległych 

oznaczonych jako działki nr 34/1, 34/15, 34/33, 34/35, z ewentualnym podjęciem 

uchwały w tej sprawie. 

13. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie sprzedaży w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej jako działka 

nr 984/7 o pow. 0.0057 ha położonej w Sanoku obr. Śródmieście stanowiącej 

własność Gminy Miasta Sanoka na rzecz właściciela nieruchomości przyległej 

oznaczonej jako działka nr 984/4, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

14. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zamiany nieruchomości 

oznaczonych jako działka nr 597/6 o pow. 0.0440 ha położona w Sanoku 

obr. Wójtowstwo stanowiąca własność Gminy Miasta Sanoka na działkę nr 1553/2 

o pow. 0.0349 ha położona w Sanoku obr. Śródmieście stanowiąca własność osoby 

prawnej, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

15. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie przystąpienia do I zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego 

w dzielnicy Śródmieście m. Sanoka o nazwie "Park Miejski", z ewentualnym 

podjęciem uchwały w tej sprawie. 

16. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie wymagań jakie powinien 

spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie 

Gminy Miasta Sanoka, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

17. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zawarcia porozumienia 

międzygminnego w zakresie wykonywania przez Gminę Miasta Sanoka zadań 

w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, 

z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

18. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych oraz dworca multimodalnego udostępnionych dla operatorów 

i przewoźników, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Miasta Sanoka, 

warunków i zasad korzystania z tych obiektów oraz ustalenia stawek za korzystanie 

z nich, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.   

19. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie określenia trybu i sposobu 

powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej 

sprawie. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji 

Statutowej. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów 

na ławników. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Miasta Sanoka.  

23. Wolne wnioski i zapytania. 
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24. Zamknięcie obrad. 

 

Ad.4. 

Informacja Przewodniczącego o złożonych interpelacjach, odpowiedziach na interpelacje 

oraz działaniach Rady. 

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Szanowni Państwo, zacznę chronologicznie. 29 maja Pan Radny Maciej Drwięga złożył 

interpelację w sprawie przyrostu długu miasta Sanoka w okresie od 1 stycznia 2015 do 

31 grudnia 2018 roku oraz od 1 stycznia 2019 do 31 grudnia 2022 roku. Ja tą interpelację już 

odczytywałem, ale na moje ręce wpłynęła odpowiedź, zresztą tu odpowiedź też Pan Radny 

Maciej Drwięga otrzymał. Panie Radny, czy ja mam odczytać tą odpowiedź, bo to są takie te 

tabelki? Proszę bardzo, jak Pan sobie życzy? 

 

Maciej Drwięga (Radny) 

Panie Przewodniczący, myślę, że warto byłoby przeczytać, nie musi Pan czytać wszystkich 

składowych tych liczb i procentów, ale są dwie zasadnicze kwoty, bo ja przypomnę do czego 

jakby zmierzała prośba o udzielenie informacji. Tam była kwestia nazwijmy to w cudzysłowie, 

takich 13 brakujących milionów, które nie wiadomo było za bardzo, tak w dyskusji trochę 

wychodziło i też z tych wcześniejszych odpowiedzi, do której kadencji przypisać, tak to 

powiem, a w tej chwili tu mamy jasność, więc prosiłbym o odczytanie przynajmniej tych 

ostatecznych sum i kwot. 

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Odpowiedź dotyczy interpelacji, dotyczy odpowiedzi na interpelację Pana Radnego Macieja 

Drwięgi: w odpowiedzi na pytania Pana Radnego poniżej przedstawiam w formie tabelarycznej 

informację o zadłużeniu Gminy Miasta Sanoka w kadencji VII w latach 2015 - 2018 i VIII 2019 

- 2022. Zadłużenie w latach 2015 - 2018, czyli VII kadencja źródło, informacje, sprawozdania 

z wykonania budżetu i teraz tak, przyrost długu od 1 stycznia 2015 do 31 grudnia 2018 roku 

wyniósł 25.831.845,79 zł, to jest 39,9%, natomiast zadłużenie w latach 2019 - 2022 VIII 

kadencja przyrost długu w tym okresie od 1 stycznia 2019 do 31 grudnia 2022 wyniósł 

38.557.634,40 zł, to jest 51,6%. I to są te najistotniejsze dane.  

Kolejna interpelacja wpłynęła dzisiaj również od Pana Radnego Macieja Drwięgi, jest to 

interpelacja w sprawie terminu realizacji inwestycji dworzec multimodalny: "W związku 

z nieuzyskaniem jednoznacznej odpowiedzi na sesji absolutoryjnej, do której kadencji VII czy 

VIII przypisana jest inwestycja pod nazwą "Wdrożenie zintegrowanego systemu ograniczenia 

niskiej emisji w ramach systemu transportu w MOF Sanok - Lesko" (dworzec multimodalny) 

na kwotę 19.073.898 zł, proszę o jej precyzyjne zakwalifikowanie czasowe". W podpisie Radny 

Rady Miasta Sanoka Maciej Drwięga. Ta interpelacja zostanie skierowana na ręce Pana 

Burmistrza.  
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Ad.5. 

Sprawozdanie Burmistrza Miasta o jego działalności w okresie między sesjami. 

 

Tomasz Matuszewski (Burmistrz Miasta) 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, przedstawiciele mediów, zaproszeni goście. 

W okresie sprawozdawczym organ wykonawczy gminy realizował zadania związane 

z wykonaniem dochodów i wydatków budżetowych oraz organizowaniem i nadzorowaniem 

działalności jednostek podległych. W tym zakresie wydałem 23 zarządzenia, które są do wglądu 

w Biuletynie Informacji Publicznej na stronie Urzędu Miasta. W okresie między sesjami 

uczestniczyłem w spotkaniach, konferencjach i uroczystościach m.in. 1 czerwca na Rynku 

świętowaliśmy Międzynarodowy Dzień Dziecka. Dziękuję Dyrekcji i pracownikom 

Sanockiego Domu Kultury za przygotowanie imprezy, która cieszyła się ogromnym 

zainteresowaniem wśród przede wszystkim najmłodszych. 2 czerwca, w drugim dniu 

Międzynarodowego Seminarium poświęconego Polsko - Słowackiej Współpracy 

Transgranicznej, uczestniczyłem w seminarium i panelu dyskusyjnym na temat współpracy 

euroregionów. Seminarium zorganizował Urząd Statystycznym w Rzeszowie. Uczestnicy 

mówili m.in. o współpracy transgranicznej jednostek samorządu terytorialnego w ramach 

transgranicznych obszarów funkcjonalnych. Dziękuję organizatorom za zaproszenie 

i możliwość udziału w spotkaniu, wskazane narzędzia i proponowane modele współpracy są 

dla nas, samorządowców, niezwykle pomocne. 5 czerwca rezygnację z funkcji Prezesa Zarządu 

Sanockiego Przedsiębiorstwa Sanockiego Gospodarki Mieszkaniowej złożył Pan Jan 

Paszkiewicz. Rada Nadzorcza powołała na tę funkcję Pana Tomasza Mazurkiewicza. Licząc na 

dobrą współpracę życzę Panu Prezesowi Tomaszowi Mazurkiewiczowi, aby zarządzanie ważną 

miejską spółką było dla niego jednocześnie wyzwaniem, jak i źródłem satysfakcji. 6 czerwca 

w Sali Tańca Sanockiego Domu Kultury, wspólnie z moim zastępcą Panem Grzegorzem 

Korneckim, Panem Przewodniczącym Rady Miasta Andrzejem Romaniakiem i Panem 

Przewodniczącym Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Maciejem Drwięgą wręczyliśmy nagrody 

Burmistrza Miasta Sanoka. Nagroda stanowi wyraz uznania dla zawodników za prezentowany 

przez nich poziom i wysokie wyniki sportowe w krajowym i międzynarodowym 

współzawodnictwie sportowym dla trenerów i osób wyróżniających się w działalności 

organizacyjnej w obszarze sportu. Wręczyliśmy 10 takich nagród, przyznaliśmy również 23 

wyróżnienia w postaci Złotej Karty Sportowca. Karta uprawnia do wolnego wstępu na miejski 

obiekty sportowe stanowiące własność Gminy Miasta Sanoka. Wręczyliśmy również Nagrody 

Miasta Sanoka za szczególne osiągnięcia w dziedzinie Kultury i Sztuki za 2022 rok. Serdecznie 

gratuluję wszystkim laureatom tegorocznej nagrody, wybitnych osiągnięć artystycznych 

i życzę wielu sukcesów w twórczej pracy. 7 czerwca w szkole podstawowej nr 4 odbyło się 

uroczyste podsumowanie międzyszkolnego konkursu ortograficznego o Pióro Burmistrza 

Miasta Sanoka. W tym dniu rozstrzygnięto również drugi międzyszkolny konkurs chemiczno - 

fizyczny pod nazwą "Młody Einstein". W dniu 11-16 czerwca na zaproszenie Ambasady 

Królestwa Dani uczestniczyłem w spotkaniu roboczym związanym z zieloną transformacją 

miast, a szczególnie w realizacji projektu w obszarze inwestycji, dekarbonizacji systemów 

ciepłowniczych, magazynowania energii, utylizacji śmieci i rewitalizacji przestrzeni 

publicznych. Wizyta objęła swoim zasięgiem miasta takie jak Kopenhaga, Kalundborg, 

Sønderborg, Nordborg, w których przedstawione zostały zrealizowane inwestycje i kolejne 
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planowane. Wiele rozwiązań ujęliśmy w projekcie wodorowym, realizowane przez spółkę 

Hydro Sanok przy koordynacji Hynfra. 16 czerwca w szkole podstawowej nr 3 odbyło się 

podsumowanie dwóch konkursów "Tadeusz Kościuszko - nasz bohater" oraz "Odkrywamy 

świat 2023". były to konkursy o zasięgu powiatowym pod patronatem Burmistrza Miasta 

Sanoka. W dniach 17 - 18 czerwca na zaproszenie władz Truskawca uczestniczyłem 

w uroczystościach związanych z obchodami Dnia Miasta. Miałem przyjemność odebrać 

podziękowania dla mieszkańców Sanoka za pomoc, jaką udzielamy najbardziej potrzebującym 

na Ukrainie oraz tym przebywającym w naszym mieście. W spotkaniu uczestniczyli również 

przedstawiciele miast takich jak Rzeszów, Przemyśl, Jasło, Kołobrzeg, Limanowa, Rymanów 

Zdrój, czyli wszystkich miast partnerskich z Polski dla miasta Truskawca. 16 i 17 czerwca 

Miejska Biblioteka Publiczna wspólnie z sanockimi muzeami, pracowniami sanockich 

artystów, Młodzieżowym Domem Kultury oraz osiedlowymi domami kultury zorganizowali 

imprezę pod hasłem "Weekend z kulturą". Przedstawiono ciekawą ofertę spędzania wolnego 

czasu m.in. na warsztatach tematycznych, spotkaniach autorskich, zwiedzaniu ekspozycji 

muzealnych, oglądaniu spektakli teatralnych, pokazów filmowych i wystaw malarstwa. Od 16 

do 18 czerwca na Rynku odbywały się Dni Kultury Chrześcijańskiej, impreza została 

przygotowana z rozmachem, a jej bogaty program zainteresował nie tylko sanoczan. Tłumy 

młodzieży bawiły się przy koncercie Roksany Węgiel, ogromną frekwencją cieszył się piknik 

rodzinny oraz zwiedzanie, odkrywanie tajemnic Klasztoru Ojców Franciszkanów. Dziękuję 

ojcu gwardianowi Bartoszowi Pawłowskiemu za olbrzymi wkład pracy i perfekcyjne 

przygotowanie tak różnorodnego i wartościowego spotkania umożliwiającego obcowanie 

z kulturą chrześcijańską w atmosferze radości i zabawy. 19 czerwca na sali herbowej wraz 

z Przewodniczącym Rady Miasta Andrzeja Romaniakiem oraz Grzegorzem Korneckim, 

Maciejem Drwięgą, Bogdanem Florkiem i Bogdanem Strusiem wręczyliśmy dyplomy 

i nagrody rzeczowe laureatom kuratoryjnych konkursów przedmiotowych, ogólnopolskich 

olimpiad przedmiotowych pod patronatem Ministerstwa Edukacji i Nauki, ogólnopolskiego 

konkursu Posłowie 29 Sesji Sejmu Dzieci i Młodzieży, Międzyszkolnego Konkursu z Języka 

Niemieckiego  „Wir Sind Im Herzen Europas”  oraz wicemistrzom Polski w pracy z tekstem 

komputerowym. Gratuluję i dziękuję opiekunom, którzy właściwie wspierają i motywują 

uzdolnioną młodzież oraz dyrektorom szkół, którzy stwarzają warunki do rozwoju zarówno 

uczniom, jak i nauczycielom. 20 czerwca podpisałem umowę z firmą Optima Centrum, której 

przedmiotem jest wymiana oświetlenia w hali widowiskowo - sportowej Arena Sanok, 

demontaż istniejącego i montaż nowego oświetlenia oraz demontaż i zamontowanie nowej 

instalacji odgromowej to inwestycja na kwotę przeszło 1.556.000 zł. Wykonawca zobowiązał 

się do wykonania prac w ciągu 60 dni od daty podpisania umowy. Także 20 czerwca odwiedzili 

mnie uczniowie ze szkoły podstawowej nr 6, którzy wzięli udział w ogólnopolskim konkursie 

"Finansoaktywni", zorganizowanym przez Ministerstwo Finansów. Młodzi społecznicy 

w wolnym czasie opracowali projekty ciekawe zarówno pod względem architektonicznym, jak 

i estetycznym, ale też spełniający istotne funkcje użytkowe. 23 czerwca uczestniczyłem 

w miejskim zakończeniu roku szkolnego 2022/2023, które odbyło się w szkole podstawowej 

nr 9. Podczas uroczystości podziękowałem Dyrekcji oraz nauczycielom za całoroczną pracę 

i zaangażowania oraz życzyłem wszystkim udanych i bezpiecznych wakacji. 26 czerwca miało 

miejsce uroczyste otwarcie ulic przebudowanych w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg, to jest ulic Witosa, Glinice, Stankiewicza i Lisowskiego, w którym uczestniczył również 
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Pan Wicewojewoda Radosław Wiatr oraz Radni, część Radnych, mieszkańcy przede 

wszystkim Dąbrówki, którzy przecinali wstęgi i oficjalnie otworzyli te ulice. Także 26 czerwca 

na miejskim stadionie Wierchy odbyły się XI Wojewódzkie Zawody Sportowo - Pożarnicze 

Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych Województwa Podkarpackiego Sanok 2023. Wybór 

Sanoka na współorganizatora tej imprezy odbywające się pod patronatem Wojewody 

Podkarpackiego i Marszałka Województwa Podkarpackiego to zaszczytne wyróżnienie. Na 

sanockim Rynku 26 czerwca odbył się piknik, podczas którego stowarzyszenia, instytucje oraz 

osoby prywatne zorganizowały zbiórkę funduszy potrzebnych na leczenie dziecka z poważną 

wadą wzroku. To kolejna impreza, która dowodzi, jak bardzo mieszkańcy Sanoka i okolic 

potrafią zjednoczyć się, aby nieść pomoc osobom w potrzebie. Dziękuję organizatorom oraz 

wszystkim uczestnikom tego pikniku za radość, pozytywną energię oraz za wrażliwość 

i otwarte serca. Niewątpliwie ważnym dla mnie wydarzeniem, jednym z ważniejszych w roku 

była sesja absolutoryjna 22 czerwca, podczas której otrzymałem od Państwa wotum zaufania 

i absolutorium. Raz jeszcze pragnę Państwu serdecznie podziękować, wierzę, że dzięki 

współpracy i okazanemu zaufaniu uda nam się wspólnie podjąć jeszcze wiele ważnych decyzji 

i zrealizować wiele projektów, na które oczywiście czekają nasi mieszkańcy.  

Sprawy bieżące realizowane między sesjami. Zakończono przebudowę budynku 

wielorodzinnego przy ulicy Pięknej, trwają odbiory techniczne oraz prace kosmetyczne przy 

elementach zagospodarowania terenu. Trwają prace związane z realizacją zadania pod nazwą 

"Modernizacja infrastruktury drogowej poprzez rozbudowę ulicy Kalinowej, Dworskiej, 

Granicznej w Sanoku". Wykonawcą jest przedsiębiorstwo robót inżynieryjnych i drogowych 

w Krośnie. Wartość zadania to ponad 5.240.000 zł, dofinansowanie z Rządowego Funduszu 

Polski Ład wyniosło ponad 4.000.000 zł. Wykonawca aktualnie wykonuje prace związane 

z budową kanalizacji deszczowej oraz korytowanie i profilowaniem gruntu pod warstwy 

konstrukcji drogi w ulicy Kalinowej oraz ulicy Dworskiej. Trwają również prace 

przygotowawcze, to jest rozbiórka płyt drogowych i obiektów zagospodarowania kolidujących 

z projektowanymi elementami ulic. Wykonawca wykonuje roboty tynkarskie oraz instalacyjne 

w budynku byłego Gimnazjum nr 3 na Posadzie przeznaczone pod Strefę Odkrywania 

Wyobraźni i Aktywności, zaawansowanie robót jest na poziomie 50%. Trwają prace związane 

z realizacją budowy muru oporowego wraz z remontem chodnika ulica Księdza Wołka. Trwają 

prace związane z realizacją przebudowy ulica Biała Góra. Zostały zamontowane 3 latarnie 

solarne przy ulicy Jarzębinowej. Zakupiono 5 latarni solarnych w celu ich zamontowania przy 

ulicy Pod Skałą, montaż latarń nastąpi w lipcu br. Kontynuowane są kontrole prawidłowości 

prowadzonej segregacji odpadów. Zawarto umowę na realizację zadań publicznego w obszarze 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii pod 

nazwą "Półkolonia z elementami profilaktyki". Zadania realizuje Towarzystwo Przyjaciół 

Dzieci Oddziału Okręgowego w Krośnie. Działania skierowane są do 30 dzieci z młodszych 

klas szkoły podstawowej zamieszkałych na terenie Sanoka. Wysokość środków 

przeznaczonych na realizację tego zadania to 5000 zł. Udzielono dotacji na zadania z zakresu 

zdrowia publicznego w obszarze profilaktyki i przeciwdziałania uzależnieniom pod nazwą 

„Organizacja wyjazdów profilaktycznych dla dzieci i młodzieży z terenu miasta Sanoka, ze 

szczególnym uwzględnieniem tematyki uzależnień oraz promowaniem aktywnego i zdrowego 

stylu życia”. Z takiej formy wypoczynku skorzystają dzieci i młodzież z Sanoka oraz obywatele 

Ukrainy, którzy w związku z konfliktem zbrojnym przebywają na terenie miasta Sanoka. 
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Zadanie realizuje Caritas Archidiecezji Przemyskiej oraz Parafia Rzymskokatolicka 

Podwyższenia Krzyża Świętego w Sanoku. Wysokość środków przeznaczonych na realizację 

zadania to 160.000 zł. Rozpoczęła się kolejna edycja sanockiego aktywnego lata, przygotowana 

z myślą o tych, którzy podczas wakacyjnej przerwy spędzają lato w mieście. Tegoroczne 

zajęcia odbywać się będą na obiektach znajdujących się przy Miejskim Ośrodku Sportu 

i Rekreacji w Sanoku, stadionie piłkarsko - lekkoatletycznym Wierchy, w basenie zewnętrznym 

oraz wewnętrznym, torze do jazdy szybkiej, świetlicy MOSiR, w Miejskiej Bibliotece 

Publicznej oraz w BWA Galerii Sanockiej. Wszystkie dzieci w wieku szkolnym za okazaniem 

ważnej legitymacji szkolnej będą miały możliwość skorzystać bezpłatnie z zajęć artystyczno - 

plastycznych, muzycznych, aktorskich, sportowych, a także gier i zabaw oraz pokazów filmów. 

5 lipca o godzinie 11:00 w Sali Gobelinowej sanockiego Zamku odbędzie się uroczystość 

wręczenia medali za długoletnie pożycie małżeńskie. W tym roku takie medale odbierze 36 par. 

Chciałbym tutaj w tym miejscu, Szanowni Państwo, zaprosić Państwa Radnych do udziału 

w tejże uroczystości. Dziękuję bardzo. 

 

Ad. 6. 

Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych Rady Miasta a działalności komisji 

między sesjami. 

 

Radosław Wituszyński (Przewodniczący Komisji Finansowo - Gospodarczej) 

Panie Przewodniczący, Panowie Burmistrzowie, Szanowni Państwo, Komisja Finansowo - 

Gospodarcza między sesjami odbyła jedno posiedzenie, był to ostatni wtorek 27 czerwca, było 

to wspólne posiedzenie z Komisją Infrastruktury. Na tym posiedzeniu omówiliśmy 

i zaopiniowaliśmy uchwały będące w porządku obrad dzisiejszej sesji. Wyniki będę 

przedstawiał przy poszczególnych punktach. Dziękuję. 

 

Teresa Lisowska (Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Miejskiej) 

Panie Przewodniczący, Panowie Burmistrzowie, proszę Państwa, Komisja Infrastruktury 

Miejskiej spotkała się raz pomiędzy sesjami i tak jak mówił kolega, było to wspólne spotkanie 

z Komisją Finansowo - Gospodarczą. Omówiliśmy na tym spotkaniu 6 projektów uchwał, które 

są w programie dzisiejszej sesji. Przy ich omawianiu przedstawię wyniki głosowania. Dziękuję. 

 

Maciej Drwięga (Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki) 

Panie Przewodniczący, Panowie Burmistrzowie, Szanowni Państwo, Komisja Oświaty, 

Kultury, Sportu i Turystyki nie spotykała się, nie obradowała w tym okresie. Natomiast byłem 

dwukrotnie, reprezentowałem komisję wspólnie tutaj z Panem Burmistrzem, była o tym mowa 

w sprawozdaniu Pana Burmistrza. Pierwsze spotkanie to było właśnie wręczenie nagród 

w dziedzinie kultury i równocześnie wyróżnień w dziedzinie sportu, a drugie spotkanie tutaj 

w sali herbowej, zakończenie roku szkolnego, wyróżnienie uczniów, takie spotkanie 

podsumowujące. Jak jestem już przy głosie, Panie Burmistrzu, nie wiem, czy w trakcie sesji 

mógłby Pan odnieść się do takiego mojego pytania jako przewodniczący komisji oświaty, czy 

to prawda, że odwołany jest Pan Burmistrz Kornecki ze stanowiska burmistrza właśnie w tym 

obszarze? Myślę, że to ważna informacja dla nas Radnych, w szczególności dla członków 

komisji oświaty. Jeżeli tak, to jaki jest tego powód i czy mamy już następcę? Dziękuję bardzo. 
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Wanda Kot (Przewodnicząca Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej) 

Panie Przewodniczący, Panowie Burmistrzowie, Szanowni Radni, Szanowni Państwo, Komisja 

Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej obradowała jeden raz w okresie sprawozdawczym 

w dniu wczorajszym. Komisja przyjęła sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy 

Miasta Sanoka z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami uprawnionymi do 

prowadzenia działalności pożytku publicznego za 2022 rok. Omawiała to sprawozdanie Pani 

Naczelnik Agata Jamka. Komisja również przyjęła raport z realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 

rok ubiegły. Przedstawiła ten raport Pełnomocnik Burmistrza do spraw Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Pani Anna Kijowska. Kolejną sprawą było 

omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały, który jest w porządku dzisiejszych obrad, więc 

o wynikach głosowania, będę mówiła w odpowiednim punkcie. I również chciałam zadać to 

samo pytanie z uwagi na to na absencję Pana Burmistrza Korneckiego, który nadzorował pracę 

naszej komisji. Dziękuję. 

 

Bogusława Małek (Zastępca Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego) 

Panie Przewodniczący, Panowie Burmistrzowie, Komisja Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego spotkała się raz, to jest 26 czerwca. Porządkiem posiedzenia są punkty, które w tej 

chwili znalazły się w obradach posiedzenia naszego dzisiejszego dnia sesji. Tak że ja omówię 

głosowanie Jeżeli przystąpimy do omawiania tych punktów. 

 

Beata Wróbel (Zastępca Przewodniczącego Komisji Skarg , Wniosków i Petycji) 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji pomiędzy 

sesjami nie obradowała. Dziękuję. 

 

Bogusława Małek (Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej) 

Komisja Rewizyjna między sesjami obradowała jeden raz, to jest 7 czerwca. Celem spotkania 

komisji było przyjęcie protokołu pokontrolnego z wykonania budżetu za 2022 rok, to był punkt 

trzeci planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2023 i była to analiza wykonania budżetu miasta 

za rok 2022 dział 750 administracja publiczna, dział 758 różne rozliczenia, dział 852 pomoc 

społeczna oraz też głosowaliśmy nad przyjęciem opinii Komisji Rewizyjnej do RIO i do 

budżetu miasta za 2022 rok. Dziękuję bardzo. 

 

Ad. 7. 

Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta dot. zmiany uchwały budżetowej miasta 

Sanoka na rok 2023, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie..  

 

Bogdan Florek (Skarbnik Miasta) 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, w imieniu Pana Burmistrza przedstawiam projekt 

uchwały zmieniającą uchwałę budżetową miasta Sanok na rok 2023. Tak jak zasygnalizowałem 

na posiedzeniu komisji finansowej, Sejmik Województwa Podkarpackiego podjął 26 czerwca 

uchwałę o pomocy finansowej dla Gminy Miasta Sanoka w wysokości 2.000.000 zł 

z przeznaczeniem na realizację przebudowy pierwszego piętra budynku szkoły przy ulicy 
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Lipińskiego 63 w Sanoku. Tą uchwałę już mamy, ona została wysłana z Urzędu 

Wojewódzkiego i w związku z powyższym do projektu uchwały, którą Państwo otrzymali 

w pierwszej wersji chciałem wprowadzić autopoprawkę, mianowicie uwzględnienie po stronie 

dochodów, jak i wydatków budżetowych, wprowadzenie tej kwoty 2.000.000 zł w ujęciu 

budżetowym. Zadanie to będzie realizowane w rozdziale 92195 na pozostałej działalności 

w dziale kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, pod nazwą zadania "Przebudowa 

pierwszego piętra budynku szkoły przy ulicy Lipińskiego 63 w Sanoku" 2.000.000 zł. 

Szanowni Państwo, pozostałe zmiany w uchwale budżetowej były szczegółowo omawiane na 

komisji, ja tylko przypomnę te najważniejsze. Mianowicie po stronie wydatków wprowadzamy 

te zwiększenie dotacji podmiotowej dla Biblioteki Publicznej 200.000 zł. Dokonujemy 

przyniesień wydatków budżetu miasta z zadania finansowego z Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych poprzez zmniejszenie wydatków na zadaniu rozbudowa infrastruktury 

turystycznej, a zwiększenie wydatków na nowo utworzonym zadaniu związanym z remontem 

przez Starostwo Powiatowe ulicy Konarskiego z uwagi na to, że oświetlenie jest po stronie 

miasta, więc przy tej inwestycji Powiatu będzie również modernizacja oświetlenia przy tej ulicy 

i wprowadzamy do budżetu kwotę 600.000 zł. To są zasadnicze, te najważniejsze zmiany. 

W imieniu Pana Burmistrza, proszę Wysoką Radę o przyjęcie uchwały. Dziękuję.  

 

Komisja Finansowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały, 

14 głosów było za, głosów przeciwnych nie było, 1 głos wstrzymujący.  

 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Romaniak otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Grzegorz Kozak (Wiceprzewodniczący Rady Miasta) 

Ja do Pana Skarbnika pytanie mam, bo na komisji były też omawiane kwestie zabezpieczenia 

środków finansowych na wypłatę becikowego, czy jest szansa na zabezpieczenie tejże kwoty, 

ewentualnie skąd by ona pochodziła i w jakim czasie byłaby ta kwota zabezpieczona? 

 

Bogdan Florek (Skarbnik Miasta) 

Szanowni Państwo, tak jak na komisji powiedziałem na pisma Pana Dyrektora MOPS-u, 

w informacji przygotowanej przeze mnie, podpisanej przez Pana Burmistrza 1 czerwca, Pan 

Dyrektor otrzymał odpowiedź w tych sprawach budżetowych i w piśmie tym zostało wskazane 

3 obszary budżetu MOPS-u, gdzie na dzień akurat tych potrzeb wynikających z wypłaty 

becikowego Pan Dyrektor w ramach swoich uprawnień zarządzania budżetem mógł dokonać 

odpowiednich przesunięć. Były to wskazane takie pozycje jak plan wydatków na mieszkaniu 

chronionym gdzie na koniec kwietnia było wykonanie 3,49% wydatków, a teraz na koniec maja 

mamy 4%, praktycznie się nie zmieniło. Był wskazany rozdział 85219 plan PPK, czyli dopłaty 

do planu emerytalnego, wykonanie jest 0 i prawdopodobnie jeżeli na dzisiaj nikt z pracowników 

nie zgłosił się do tego planu, to tego wykonania również nie będzie na koniec roku. I trzeci 

obszar był wskazany zakup usług pozostałych, na koniec kwietnia było wykonanie planu 

wysokości 24%, na koniec maja jest 33%, więc też ewentualnie przy oszczędnościach można 

by było jakąś kwotę z planu w tej pozycji przesunąć na potrzeby becikowego. Szanowni 

Państwo, na dzisiaj plan na wypłatę becikowego wynosi 60.000 zł, wypłacono 49.000 zł, bo 

tyle było wniosków, w tej chwili jest złożonych 6 wniosków, więc nawet w ramach tego planu, 
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który obowiązuje na te 60.000 zł, Pan Dyrektor zmieści się z decyzjami wypłacając to 

becikowe, zwiększając jeszcze ewentualnie o następne 20.000 - 30.000 zł te potrzeby 

wynikające z urodzeń dzieci, no myślę, że zabezpieczymy do końca września, bo taki jest mniej 

więcej przyrost urodzeń. Natomiast dlaczego na przykład w tej chwili nie ma szansy 

zwiększenia w tej kwocie, którą wnioskuje Pan Dyrektor, a Pan Dyrektor wnioskuje 

w wysokości chyba 120.000 zł. Proszę Państwa, no bo nie ma możliwości zwiększenia planu 

dochodów, z innych pozycji przesunięć, wydatków tak samo nie ma. W tej chwili spływają 

wnioski z innych wydziałów, przede wszystkim z gospodarki komunalnej zapotrzebowanie na 

zwiększenie planu na wydatki bieżące w wysokości 1.200.000 zł, więc nie ma obszaru 

budżetowego, abyśmy mogli zabezpieczyć dodatkowo te 70.000 zł czy 80.000 zł na wypłatę 

zwiększenie planu wypłaty becikowego. Ten problem ewentualnie z wnioskami, które mogą 

wpłynąć jeszcze z tytułu urodzeń dzieci, no może się pojawić, myślę na przełomie trzeciego 

i czwartego kwartału, wtedy myślę też Pan Burmistrz, nowy skarbnik będzie już miał 

informacje, ewentualnie jaka będzie pomoc rządu, jeżeli chodzi o wypłatę tej subwencji 

wyrównawczej, inwestycyjnej, z której ewentualnie jeżeli będzie to znacząca kwota, można 

będzie te potrzeby w przypadku becikowego załatwić już do końca roku. Dziękuję.  

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Proszę bardzo, Pani Radna Wanda Kot. 

 

Wanda Kot (Radna) 

Szanowni Państwo, w sprawozdaniu działalności komisji nie poruszałam tematu Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej, bo jest to temat przykry, temat drażliwy. My jako Radni 

podjęliśmy uchwałę na początku roku, aby każdej rodzinie, w której się narodziło nowo 

narodzone dziecko, przyznać środki finansowe w kwocie 1000 zł. Prawda jest taka, że 

w projekcie budżetu zabezpieczono kwotę 0 zł, zorientowałam się w odpowiednim czasie, więc 

przesunęłam od razu 40.000 zł, żeby można było sukcesywnie od pierwszego wniosku 

realizować projekt uchwały, który podjęli Radni Miasta Sanoka. Natomiast nie może być tak, 

żeby Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej ze środków własnych realizował projekt uchwały, 

dlaczego ta jednostka należąca pod Urząd Miasta, ma ten projekt uchwały realizować. Jest to 

zadanie zlecone, więc pracownicy je wykonują. Natomiast jeśli nie ma środków finansowych 

w budżecie, Dyrektor nie ma podstawy prawnej wydać decyzji w drodze administracyjnej, że 

komuś ta kwota się należy, bo ktoś złożył wniosek. Niestety nie można łamać przepisów prawa, 

o tych przepisach prawa zawsze mówił Pan Skarbnik, powoływał się na dyscyplinę finansów, 

na paragrafy i tak jest również w tej sprawie, Dyrektor nie może wydać decyzji i nie może też 

świecić oczami, że środków finansowych nie ma. Ponieważ się zwracano, Dyrekcja MOPS-u 

zwracała się z prośbami i z pismami, na które nie otrzymywała odpowiedzi, więc po drugim 

takim sygnale była komisja w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej i te tematy dogłębnie 

analizowaliśmy z Panią księgową. Mam też pismo od Pana Dyrektora MOPS-u, mam też 

odpowiedź Pana Burmistrza Matuszewskiego, zapraszam Państwa na wczorajszą komisję, żeby 

bezpośrednio mieli Państwo możliwość zadać pytanie Dyrektorowi MOPS-u, usłyszeć 

odpowiedzi. Natomiast no cóż, mogę powiedzieć, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej Pan Dariusz Jabłoński przesunął kolejną kwotę z mieszkania chronionego 

z rozdziału 85220 w kwocie 20.000 zł, gdzie na cały rok zaplanowane było wstępnie 
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150.000 zł, więc no nie tędy droga, jeśli nas po prostu nie stać na sanockie becikowe, to po 

prostu trzeba zrezygnować z tego projektu uchwały, a jeśli nas stać, to znaleźć odpowiednie 

środki. Pan Skarbnik odchodzi, ale przychodzi skarbnik następny, to myślę, że będzie wiedział, 

z jakich paragrafów przesunąć, bo absolutnie tam, gdzie są obcięte pieniądze i nie ma na 

działalność bieżącą w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej, nie ma na realizację zadań 

w zakresie domów pomocy społecznej, nie ma środków finansowych, a sądy wydają kolejne 

decyzje w drodze administracyjnej i trzeba takiego podopiecznego umieścić, to jednorazowo 

dla jednej osoby jest kwota około 5.000 zł, a nie ma dla tych, którzy już są umieszczeni. Brakuje 

pieniędzy na rewaloryzację wynagrodzeń dla pracowników w Miejskim Ośrodku Pomocy 

Społecznej, którzy po prostu rokrocznie mają zwiększone obciążenie pracą, ponieważ dochodzi 

po 10 projektów, a robią to ci sami ludzie, za te same pieniądze i tak samo jak w innych 

jednostkach podległych miastu oczekują na waloryzację wynagrodzeń. Dziękuję.  

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Dziękuję. Pan Burmistrz tak, a nie Pani Radna Małek, proszę. 

 

Bogusława Małek (Radna) 

Panie Przewodniczący, Panowie Burmistrzowie, Szanowni Radni, ja przeprowadziłam jako 

Komisja Rewizyjna kontrolę w MOPS-ie odnośnie chronionego mieszkania i za ubiegły rok 

w planie ujęli 47.800 zł, wykonali tylko 7.834,25 zł, czyli 16,39%. Może faktycznie na tym 

mieszkaniu chronionym w planie może jest za duża dana kwota, gdzie pokazało, że za tamten 

rok tylko wykonaliśmy to zadanie w 7.000 zł, gdzie było 47.000 zł. Może warto się zastanowić, 

że może nie trzeba na mieszkanie chronione w planie budżetu zakładać takiej dużej kwoty. 

Dziękuję bardzo. 

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta  

Dziękuję. Jeszcze Pani Przewodnicząca Kot chciała odpowiedzieć. 

 

Wanda Kot (Radna) 

Proszę Państwa, to jest temat Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, temat sanockiego 

becikowego, to jest na osobną, odrębną sesję, osobne komisje. Proszę Państwa, pieniądze, które 

są w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej do dyspozycji Dyrekcji, nie zabezpieczają nawet 

wynagrodzeń dla pracowników na miesiąc listopad i grudzień, nie wspominając o waloryzacji 

i o innych działach, gdzie wykazywałam, chociażby na ostatniej komisji te brakujące środki. 

Komisja też wypracowała 3 pilne wnioski, w trybie pilności przekazała również Burmistrzowi 

Matuszewskiemu, gdzie jakie środki są brakujące, więc uważam, że w gestii Dyrektora jest 

przesuwanie pieniędzy na Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej między działami, a nie 

finansowanie uchwał, które podjęło miasto. 

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Dziękuję. Pan Burmistrz Matuszewski. 
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Tomasz Matuszewski (Burmistrz Miasta) 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, odniosę się do tych słów dotyczących 

becikowego. Na samym początku chciałbym powiedzieć, że becikowe jest niezagrożone. 

Szanowni Państwo, jeżeli ktoś pisze, że nie ma płaconych pieniędzy za becikowe, to kłamie. 

Becikowe wszystkie są zapłacone i środki, jeszcze dzisiaj rozmawiałem z Panem Dyrektorem 

i z Panią księgową z samego rana, są środki, o których tutaj powiedzieliśmy, są środki 

przesuwane w ramach paragrafów i Dyrektor jest też na tyle ambitną osobą, że w ramach takich 

paragrafów może te środki zabezpieczyć. Jeżeli wiemy o tym, że na danym paragrafie, tak jak 

w przypadku mieszkania chronionego, było w tamtym roku zabezpieczone zbyt dużo środków, 

to środki można wykorzystać na ten cel. Kolejna sprawa, o której chciałbym Państwa 

poinformować, to nie jest tak, że my te środki nie będziemy mieli zabezpieczone, bo jak wiecie 

Państwo, czekamy na informacje i jestem po rozmowach z Ministerstwem Finansów, na temat 

subwencji, która ma trafić do samorządów wszystkich, które oczywiście utraciły w ramach tych 

podatków, które zostały odebrane, można powiedzieć PIT-ów, nam subwencję i ta subwencja 

samorządowa ona będzie jakby wyrównaniem dla tych poszczególnych pionów, o których 

dzisiaj rozmawiamy. Mogę Państwa dziś już poinformować, że te środki zostaną zabezpieczone 

na poszczególnych paragrafach na Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej. Nie chciałbym, 

żebyśmy budowali narracji takiej, że to dzisiaj o to Rada, która podjęła uchwałę w tamtym roku 

nie jest w stanie zrealizować tych wydatków w ramach becikowego. Tak jak już powiedziałem, 

becikowe jest niezagrożone, dzisiaj rozmawiałem z księgową, są jeszcze w stanie zabezpieczyć 

środki z innych paragrafów, które prawdopodobnie też nie wykorzystają w dużej kwocie na ten 

cel, a my będziemy realizować poszczególne działania, tak, aby ten budżet był odpowiednio 

realizowane przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej. Pamiętajmy również Państwo, że 

miejski ośrodek nie posiada środków własnych, to są nasze środki, które my zabezpieczamy, to 

my też analizujemy to, co się dzieje w poszczególnych obiektach, tak samo jak w Miejskim 

Ośrodku Sportu i Rekreacji, tam są też różnego rodzaju paragrafy, gdzie wiemy, że brakuje, ale 

są decyzje i wiemy o tym też, o zaangażowaniu Dyrektora w różnych obszarach, że są dochody 

dodatkowo, które wzrastają, my systematycznie będziemy analizować sytuację tutaj budżetową 

w mieście, ale tak jak już jeszcze raz powtórzę, ta sytuacja wg mnie jest pod kontrolą i biorę za 

nią pełną odpowiedzialność. Dziękuję bardzo. 

 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady Pan 

Andrzej Romaniak zamknął dyskusję w tym punkcie i poddał pod głosowanie projekt uchwały, 

z uwzględnieniem autopoprawki. 

 

Za przyjęciem Uchwały Nr LXXXI/735/23 głosowało 15 radnych, głosów przeciwnych nie 

było, 1 radny wstrzymał się od głosu. Uchwała została przyjęta. 

Lista imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu.  
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Ad. 8. 

Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Sanoka na lata 2023- 2040, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej 

sprawie. 

 

Bogdan Florek (Skarbnik Miasta) 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, w imieniu Pana Burmistrza przedkładam 

projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta 

Sanoka na lata 2023-2040. Szanowni Państwo, ten projekt również autopoprawkę uwzględnia 

z uwagi na podjętą przed chwilą przez Państwo uchwałę zmieniającą uchwałę budżetową. 

Przypomnę tylko, że zmienia się w wieloletniej prognozie finansowej zapis § 3 ust. 1, który 

otrzymuje nowe brzmienie związane z realizacją wieloletnich przedsięwzięć, określony 

w załączniku nr 2 do niniejszej uchwały ogółem zmieniła się tu kwota na 89.940.924 zł 

w rozpisaniu na 3 lata 2024, 2025 i 2026. Załącznik nr 1 do uchwały otrzymuje nowe brzmienie 

i załącznik nr 2 do uchwały otrzymuje brzmienie w załączniku nr 2. Przypomnę tylko, bo 

dokładnie to zostało w objaśnieniach rozpisane, że ogółem dochody zwiększono o przeszło 

2.373.000 zł, tak samo stronę wydatkową budżetu o te 2.373.000 zł. Wynik budżetu nie uległ 

zmianie, przychody nie uległy zmianie, jak również rozchody budżetu nie uległy zmianie. 

Również zachowane zostały wskaźniki wynikające z art. 243 ustawy o finansach publicznych, 

czyli wskaźniki zadłużenia. Szanowni Państwo, w imieniu Pana Burmistrza, proszę Wysoką 

Radę o przyjęcie projektu uchwały. Dziękuję. 

 

Komisja Finansowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały, 

12 głosów było za, głosów przeciwnych nie było,  2 głosy wstrzymujące. 

 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Romaniak otworzył dyskusję w tym punkcie. 

               

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady Pan Andrzej 

Romaniak zamknął dyskusję w tym punkcie i poddał pod głosowanie projekt uchwały, 

z uwzględnieniem autopoprawki. 

 

Za przyjęciem Uchwały Nr LXXXI/736/23 głosowało 16 radnych, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących się nie było. Uchwała została przyjęta. 

Lista imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

            

Ad.9.  

Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zaciągnięcia zobowiązania 

finansowego wykraczającego poza rok budżetowy, z ewentualnym podjęciem uchwały 

w tej sprawie.  

 

Bogdan Florek (Skarbnik Miasta) 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, w imieniu Pana Burmistrza przedkładam projekt 

uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego wykraczającego poza rok 

budżetowy. Przypomnę, że zgodnie z zawartym porozumienie międzygminnym 6 kwietnia 
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2023 roku w sprawie Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Gmina Miasta Sanoka została 

upoważniona do wyłonienia w postępowaniu podmiotu, który wykonałby Strategię 

Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego. Taki podmiot 

został wyłoniony i wydział inwestycji, Pan Burmistrz chce do końca czerwca podpisać umowę, 

aby rozpocząć realizację tego projektu na dokumentację, jest to kwota 68.880 zł, wydatek 

będzie poniesiony dopiero w pierwszym kwartale przyszłego roku budżetowego. Dlatego też 

jest przygotowany projekt uchwały, w której w § 1 Wysoka Rada wyraża zgodę na zaciągnięcie 

zobowiązania finansowego wykraczającego poza rok budżetowy 2023 na realizację zadania 

pod nazwą "Strategia Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnej Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego" w wysokości 68.880 zł, a § 2 mówi, że źródłem spłaty zobowiązania, 

o którym mowa w § 1, będą dochody własne gminy przewidziane w roku 2024 z dochodów 

podatkowych. W imieniu Pana Burmistrza, proszę Wysoką Radę o przyjęcie projektu uchwały. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Romaniak otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady Pan Andrzej 

Romaniak zamknął dyskusję w tym punkcie i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Za przyjęciem Uchwały Nr LXXXI/737/23 głosowało 15 radnych, głosów przeciwnych nie 

było, 1 radny wstrzymał się od głosu. Uchwała została przyjęta. 

Lista imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad.10. 

Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie przyjęcia i wdrożenia do realizacji 

Planu Zrównoważonej Mobilności 2030+ obejmującego Gminę Miasta Sanoka, Gminę 

Sanok, Gminę Zagórz, Gminę Lesko, Gminę Bukowsko , Gminę Zarszyn, Gminę Besko, 

Gminę Tyrawa Wołoska, Gminę Komańcza, Powiat Sanocki oraz część Powiatu 

Leskiego, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

 

Artur Kondrat (Zastępca Burmistrza) 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, w imieniu Burmistrza Miasta Sanoka przedkładam 

projekt uchwały w sprawie przyjęcie i wdrożenia do realizacji Planu Zrównoważonej 

Mobilności 2030+, obejmującego Gminę Miasta Sanoka, Gminę Sanok, Gminę Zagórz, Gminę 

Lesko, Gminę Bukowsko, Gminę Zarszyn, Gminę Besko, Gminę Tyrawa Wołoska, Gminę 

Komańcza, Powiat Sanocki oraz część Powiatu Leskiego. Kilka słów o historii tego dokumentu, 

środki na sfinansowanie Planu Zrównoważonej Mobilności są to środki unijne. Miasto Sanok 

wraz z 9 gminami i 2 powiatami pozyskało dofinansowanie na sporządzenie tej dokumentacji 

z Centrum Unijnych Projektów Transportowych. Przez ostatnie miesiące wskazane w tytule 

uchwały gminy i 2 powiaty pracowały wspólnie nad stworzeniem tego dokumentu. Ten 

dokument będzie takim niezbędnym dokumentem, elementem, który umożliwia złożenie 

aplikacji o środki finansowe na wszelkiego rodzaju przedsięwzięcia związane z szeroko pojętą 

mobilnością. Należy tutaj rozumieć te przedsięwzięcia będą wiązały się z poprawą mobilności 

mieszkańców wskazanego obszaru, chodzi tutaj o infrastrukturę ścieżek rowerowych, ale też 
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infrastrukturę transportu publicznego, zbiorowego, również niewykluczone są inwestycje 

w takie punktowe inwestycje w infrastrukturę drogową. Jeszcze na komisji autor tego 

dokumentu, Pan Maciej Gabory wskazał, że dokument będzie uzupełniony i chciałem tutaj 

w imieniu Pana Burmistrza również zgłosić autopoprawkę. W załączniku do projektu uchwały 

w Panie Zrównoważonej Mobilności na stronie 94 w tabeli 14 uzupełniono wartości bazowe 

i docelowe wskaźników rezultatu, również w tabeli nr 15 uzupełniono wartości bazowe 

i  docelowe wskaźników produktu dla Planu Zrównoważonej Mobilności. W imieniu Pana 

Burmistrza, proszę Wysoką Radę o podjęcie tego projektu uchwały. 

 

Komisja Infrastruktury Miejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały, 8 

głosów było za, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

 

Komisja Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt 

przedmiotowej uchwały, 4 głosy były za, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było 

 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Romaniak otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady Pan Andrzej 

Romaniak zamknął dyskusję w tym punkcie i poddał pod głosowanie projekt uchwały, 

z uwzględnieniem autopoprawki. 

 

Za przyjęciem Uchwały Nr LXXXI/738/23 głosowało 16 radnych, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących się nie było. Uchwała została przyjęta. 

Lista imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 11. 

Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie sprzedaży w drodze przetargowej 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej własność Gminy Miasta Sanoka 

położonej w Sanoku obr. Śródmieście oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 

1539/4 o pow. 0.0505 ha, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

 

Krzysztof Ćwiąkała (Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej) 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, w imieniu Pana Burmistrza przedstawiam Państwu 

projekt uchwały, przedmiotem którego jest wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta Sanoka, położonej w Sanoku, obręb 

Śródmieście, oznaczonej jako działka nr 1539/4, powierzchnia 0,0505 ha. Zgodnie z przepisami 

ustawy o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości Rady Gminy należy podejmowanie 

uchwał w sprawach majątkowych gminy, przekraczających zakres zwykłego zarządu, 

dotyczących m.in. zasad zbywania nieruchomości. Do czasu określenia tych zasad Burmistrz 

może dokonywać te czynności wyłącznie za zgodą Rady Gminy. Nieruchomość gminna 

oznaczona jako działka 1539/4 położona jest w zachodniej części Śródmieścia, w odległości 

około 90 m w linii prostej na południe od ulicy Rymanowskiej i około 50 m od ulicy 

Słowackiego. Posiada kształt pięciokąta o nieregularnych, prostych granicach. Teren działki 

jest płaski, działka jest nieogrodzona. Na wskazanym obszarze obowiązuje miejscowy plan 
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zagospodarowania przestrzennego, jest to plan "Jasna - I", uchwalony jeszcze w 2008 roku 

i zgodnie z zapisami planu miejscowego działka przeznaczona jest pod zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną. Wartość nieruchomości została ustalona przez rzeczoznawcę 

majątkowego na kwotę 51.187 zł netto i do tej ceny zostanie doliczony podatek VAT 

w wysokości 23%. W imieniu Pana Burmistrza proszę o podjęcie przedstawionej uchwały. 

 

Komisja Finansowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały, 

15 głosów za, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

 

Komisja Infrastruktury Miejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały, 7 

głosów za, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Romaniak otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady Pan Andrzej 

Romaniak zamknął dyskusję w tym punkcie i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Za przyjęciem Uchwały Nr LXXXI/739/23 głosowało 15 radnych, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących się nie było. Uchwała została przyjęta. 

Lista imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad.12. 

Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie sprzedaży w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej jako działka 

nr 34/2 o pow. 0.0032 ha położonej w Sanoku obr. Dąbrówka stanowiącej własność 

Gminy Miasta Sanoka na rzecz współwłaścicieli nieruchomości przyległych 

oznaczonych jako działki nr 34/1, 34/15, 34/33, 34/35, z ewentualnym podjęciem 

uchwały w tej sprawie. 

 

Krzysztof Ćwiąkała (Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej) 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, w imieniu Pana Burmistrza przedstawiam Państwu 

projekt uchwały, przedmiotem którego jest wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości położonej w Sanoku, obręb Dąbrówka, oznaczonej 

w ewidencji gruntów jako działka 34/2 o powierzchni 32 m². Z wnioskiem o sprzedaż 

wskazanej działki w drodze bezprzetargowej na polepszenie zagospodarowania własnych 

nieruchomości zwrócili się do Burmistrza właściciele nieruchomości przyległych, są to działki 

34/1, 34/15, 34/33 i 34/34. Nieruchomość gminna położona jest w rejonie ulicy Wincentego 

Witosa i Henryka Stankiewicza w Sanoku i umiejscowiona jest w sąsiedztwie zabudowy 

usługowej. Dla tego obszaru nie ma obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. Wartość nieruchomości została ustalona przez rzeczoznawcę majątkowego na 

kwotę 2530 zł. W imieniu Pana Burmistrza proszę o podjęcie przedstawionej uchwały. 

 

Komisja Finansowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały, 

15 głosów za, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 



 21 

 

Komisja Infrastruktury Miejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały, 8 

głosów za, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Romaniak otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady Pan Andrzej 

Romaniak zamknął dyskusję w tym punkcie i poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Za przyjęciem Uchwały Nr LXXXI/740/23 głosowało 15 radnych, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących się nie było. Uchwała została przyjęta. 

Lista imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 13.  

Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie sprzedaży w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej jako działka 

nr 984/7 o pow. 0.0057 ha położonej w Sanoku obr. Śródmieście stanowiącej własność 

Gminy Miasta Sanoka na rzecz właściciela nieruchomości przyległej oznaczonej jako 

działka nr 984/4, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

  

Krzysztof Ćwiąkała (Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej) 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado w imieniu Pana Burmistrza przedkładam uchwałę 

dotyczącą wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej 

w Sanoku, obręb Śródmieście, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka 984/7 

o powierzchni 0,0056 ha. Podstawą sprzedaży jest tutaj art. 37 ust. 2 pkt 6 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami, który umożliwia sprzedaż nieruchomości gminnych w drodze 

bezprzetargowej w przypadku, kiedy przedmiotem zbycia jest nieruchomość lub jej część jeśli 

mogą one poprawić warunki zagospodarowania nieruchomości przyległej, stanowiącej 

własność lub oddanej w użytkowanie wieczyste osobie, która zamierza tę nieruchomość nabyć. 

Z wnioskiem o sprzedaż przedmiotowej działki w drodze bezprzetargowej na polepszenie 

zagospodarowania własnej nieruchomości zwrócił się właściciel nieruchomości przyległej, 

oznaczonej jako działka 984/4 argumentując swoją prośbę planowaną w tym obszarze 

inwestycją, polegającą na budowie nowego budynku mieszkalnego wielorodzinnego, który 

znacząco poprawi estetykę miasta w tym obszarze oraz stworzy nowe miejsca pracy w Sanoku. 

Przedmiotowa działka znajduje się w obszarze, dla którego obowiązuje miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego "Gieli - I", jednak obecnie trwają prace planistyczne, które 

zmierzają do uchwalenia nowego miejscowego planu dla tego obszaru tak, aby to zamierzenie 

inwestycyjne mogło zostać zrealizowane. W wyniku realizacji uchwały Gmina uzyska dochód 

równy wartości nieruchomości, która została ustalona przez rzeczoznawcę majątkowego na 

kwotę 13.290 zł netto i do tej ceny zostanie doliczony podatek VAT. W imieniu Pana 

Burmistrza proszę o podjęcie przedstawionej uchwały. Dziękuję. 

 

Komisja Finansowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały, 

15 głosów za, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 
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Komisja Infrastruktury Miejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały, 8 

głosów za, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Romaniak otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady Pan Andrzej 

Romaniak zamknął dyskusję w tym punkcie i poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Za przyjęciem Uchwały Nr LXXXI/741/23 głosowało 15 radnych, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących się nie było. Uchwała została przyjęta. 

Lista imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.14. 

Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zamiany nieruchomości 

oznaczonych jako działka nr 597/6 o pow. 0.0440 ha położona w Sanoku 

obr. Wójtowstwo stanowiąca własność Gminy Miasta Sanoka na działkę nr 1553/2 

o pow. 0.0349 ha położona w Sanoku obr. Śródmieście stanowiąca własność osoby 

prawnej, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

 

Krzysztof Ćwiąkała (Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej) 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, w imieniu Pana Burmistrza przedkładam projekt 

uchwały, przedmiotem którego jest wyrażenie zgody na zamianę nieruchomości, i tak działka 

gminna 597/6 o powierzchni 0,0440 ha, położona w Sanoku, obręb, Wójtowstwo na działkę 

1553/2 o powierzchni 0,0349 ha, położoną w Sanoku, obręb Śródmieście, ta działka stanowi 

własność osoby prawnej. Burmistrz Miasta zwrócił się z prośbą do Zarządu Sanockiej 

Spółdzielni Mieszkaniowej o przekazanie gruntu na urządzenie wewnętrznej drogi dojazdowej 

do budynku Samorządowego Przedszkola Publicznego nr 3 w Sanoku przy ulicy 

Kochanowskiego. Powyższa prośba była umotywowana chęcią poszerzenia drogi, która 

pozwoli na bezpieczny wjazd samochodów dostawczych do placówki oświatowej, jak również 

pozwoli na utworzenie drogi zgodnej z przepisami. W odpowiedzi Zarząd Sanockiej 

Spółdzielni Mieszkaniowej w Sanoku zaakceptował przedmiotową propozycję w zamian za 

przekazanie części działki 597/4 położonej w Sanoku obręb Wójtowstwo. W związku z tym 

Gmina Miasta Sanoka rozpoczęła procedurę przygotowania nieruchomości do zbycia w formie 

zamiany. Zlecony został podział geodezyjny działki 597/4, a następnie działka wydzielona 

została wyceniona przez rzeczoznawcę majątkowego. Wartość, jaką ustalił rzeczoznawca, to 

jest działka gminna 81.200 zł, działka Sanockiej Spółdzielni Mieszkaniowej 109.510 zł. 

Sanocka Spółdzielnia Mieszkaniowa wyraziła zgodę na zamianę wskazanych wyżej działek bez 

konieczności dopłaty, różnicy wartości przez Gminę Miasta Sanoka. W imieniu Pana 

Burmistrza proszę o podjęcie przedstawionej uchwały. 

 

Komisja Finansowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały, 

15 głosów za, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 
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Komisja Infrastruktury Miejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały, 7 

głosów za, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Romaniak otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Marian Osękowski (Radny) 

Panie Przewodniczący, Szanowni Goście i Panowie Burmistrzowie, chciałem zapytać, czy jest 

wiadomo, co spółdzielnia będzie chciała zrobić tu przed tym budynkiem co jest zamieniony 

tam gdzie jest, nawet mieści się siedziba Rady Dzielnicy, czy coś jest wiadomo, Panie 

Burmistrzu, co tam będzie? 

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Dziękuję. Czy ktoś jest w stanie odpowiedzieć na pytanie? 

Pan Burmistrz. 

 

Artur Kondrat (Zastępca Burmistrza) 

Nie mamy takiej informacji. 

 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady Pan 

Andrzej Romaniak zamknął dyskusję w tym punkcie i poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Za przyjęciem Uchwały Nr LXXXI/742/23 głosowało 16 radnych, głosów przeciwnych nie 

było, 1 radny wstrzymał się od głosu. Uchwała została przyjęta. 

Lista imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.15. 

Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie przystąpienia do I zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w dzielnicy 

Śródmieście m. Sanoka o nazwie "Park Miejski", z ewentualnym podjęciem uchwały 

w tej sprawie. 

 

Krzysztof Ćwiąkała (Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej) 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, w imieniu Pana Burmistrza przedkładam projekt 

uchwały dotyczący przystąpienia do sporządzenia pierwszej zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego o nazwie "Park Miejski". Zgodnie z art. 14 ust. 1 ustawy 

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym w celu ustalenia przeznaczenia terenu, w tym 

dla inwestycji, celu publicznego oraz określenia sposobów zagospodarowania i zabudowy, 

Rada Gminy podejmuje uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego. Natomiast art. 27 tej ustawy mówi, że każda zmiana planu 

miejscowego następuje w takim trybie, w jakim jest on uchwalany. Wnioskodawcą 

przystąpienia do zmiany MPZP terenu położonego w dzielnicy Śródmieście miasta Sanoka 

o nazwie "Park Miejski" uchwalonego w 2015 roku, jest Burmistrz Miasta Sanoka, do którego 

z taką inicjatywą wystąpiła firma Sanrej spółka z o. o. Jednocześnie firma zadeklarowała chęć 

pokrycia kosztów sporządzenia przedmiotowej zmiany planu. Zmiana wyżej wymienionego 
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planu miejscowego dotyczy terenu dwóch działek, działka nr 1752 i 258/8, łączna powierzchnia 

tych działek to jest 0,32 ha. Działki położone są w sąsiedztwie ulicy Matejki oraz ulicy 

Kościuszki. Zmiana ma polegać na umożliwieniu budowy na tym obszarze budynku 

mieszkalnego wielorodzinnego. W obowiązującym planie miejscowym działki te przeznaczone 

są pod zabudowę usługową, jak również część pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. 

Szacunkowy koszt opracowania dokumentacji planistycznej wyniesie około 25.000 zł. 

W imieniu Pana Burmistrza proszę o podjęcie przedstawionej uchwały. 

 

Komisja Finansowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały, 

15 głosów za, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

 

Komisja Infrastruktury Miejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały, 7 

głosów za, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

 

Komisja Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt 

przedmiotowej uchwały, 4 głosy za, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Romaniak otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady Pan Andrzej 

Romaniak zamknął dyskusję w tym punkcie i poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Za przyjęciem Uchwały Nr LXXXI/743/23 głosowało 16 radnych, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących się nie było. Uchwała została przyjęta. 

Lista imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

 

W tym miejscu obrad sesji Przewodniczacy Rady Pan Andrzej Romaniak ogłosił 10 minut 

przerwy.  

 

Po przerwie.  

 

Ad.16. 

Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie wymagań jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Miasta 

Sanoka, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

 

Aneta Kończak - Kucharz (Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska) 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, w imieniu Pana Burmistrza przedkładam projekt 

uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się 

o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników 

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na 
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terenie Gminy Miasta Sanoka. Ustawą z dnia 7 lipca 2022 roku o zmianie ustawy prawo wodne 

oraz niektórych innych ustaw zostały wprowadzone nowe uregulowania prawne odnoszące się 

do sposobu funkcjonowania gminnej gospodarki ściekowej, w tym również w zakresie 

udzielania zezwoleń na świadczenie usług, o których mowa w art. 7 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 

13 września 1996 roku o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Zgodnie z wyżej 

wymienionym przepisem na prowadzenie przez przedsiębiorców działalności w zakresie 

opróżnienia zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych wymagane jest uzyskanie zezwolenia. 

Wprowadzona zmiana dotyczy rozszerzenia przedmiotowej działalności o opróżnianie 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków. Ustawodawca nie zdecydował 

się jednak na wprowadzenie nowego zezwolenia, dotyczącego wyłącznie opróżniania 

osadników, ale na rozszerzenie dotychczas funkcjonujących zezwoleń. W konsekwencji 

powyższego do nowych przepisów dostosowana musi być również uchwała Rady Gminy, 

określająca wymagania dla przedsiębiorców odbierających nieczystości ciekłe. Zgodnie z art. 

7 ust. 7 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Minister właściwy do spraw 

klimatu kierując się potrzebą zapewnienia maksymalnego bezpieczeństwa dla środowiska 

i mieszkańców oraz dążąc do ujednolicenia kryteriów wydawania zezwoleń, określi w drodze 

rozporządzenia szczegółowy sposób określania wymagań w zakresie uzyskania tego 

zezwolenia. Powyższe rozporządzenie zostało wydane w dniu 16 lutego br. Należy również 

wskazać na przepisy przejściowe nowelizacji, które odnoszą się do podmiotów posiadających 

przed dniem wejścia tej nowelizacji zezwolenie na opróżnienie zbiorników bezodpływowych, 

jak stanowi w tym zakresie przepis art. 14 ust. 4 nowelizacji, wydane przed dniem wejścia 

w życie niniejszej ustawy zezwolenie na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych pozostaje w brzmieniu dotychczasowym do czasu ich 

wygaśnięcia lub cofnięcia tego zezwolenia. Uchwała, której Państwo projekt otrzymaliście, 

powinna być dostosowana na nowych regulacji prawnych w terminie do dnia 9 sierpnia. 

W imieniu Pana Burmistrza proszę o podjęcie przedłożonej uchwały. Dziękuję. 

 

Komisja Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt 

przedmiotowej uchwały, 4 głosy za, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Romaniak otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady Pan Andrzej 

Romaniak zamknął dyskusję w tym punkcie i poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Za przyjęciem Uchwały Nr LXXXI/744/23 głosowało 15 radnych, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących się nie było. Uchwała została przyjęta. 

Lista imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu.  
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Ad.17. 

Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zawarcia porozumienia 

międzygminnego w zakresie wykonywania przez Gminę Miasta Sanoka zadań 

w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, z 

ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie. 

 

Aneta Kończak - Kucharz (Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska) 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, w imieniu Pana Burmistrza przedkładam projekt 

uchwały Rady Miasta Sanoka w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego w zakresie 

wykonywania przez Gminę Miasta Sanoka zadań Gminy Sanok w zakresie zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. Na podstawie art. 10 ust. 1 i art. 

74 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, gminy mogą zawierać 

porozumienia w sprawie powierzenia jednej z nich określonych przez nie zadań publicznych. 

Ponadto, zgodnie z zapisem art. 3 ust. 2 ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu wodę i zbiorowym 

odprowadzaniu ścieków do wspólnego wykonywania wyżej wymienionego zadania własnego 

wymagane jest zawarcie porozumienia międzygminnego i powierzenie tego zadania jednej ze 

stron porozumienia. Gmina Sanok zadanie własne w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

i zbiorowego odprowadzania ścieków powierzyła Gminie Miasta Sanoka już w 2018 roku, na 

mocy uchwały Rady Miasta Sanoka z dnia 29 maja 2018 roku w sprawie wyrażenia woli 

zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego wykonywania przez Gminę Miasta 

Sanoka zadań Gminy Sanok w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków oraz na podstawie zawartego w ślad za tą uchwałą w dniu 12 czerwca 

2018 roku porozumienia międzygminnego dotyczącego właśnie tego zadania. Porozumienie to 

zostało zawarte na czas określony 5 lat i wygasło w dniu 12 czerwca tego roku. W związku 

z terminem obowiązywania powyższego porozumienia już w grudniu ubiegłego roku Burmistrz 

Miasta Sanoka wystąpił do Wójt Gminy Sanok z propozycją zawarcia nowego porozumienia 

międzygminnego, niemniej warunkiem zawarcia tego porozumienia było zawarcie w nim zasad 

finansowania działalności zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Sanok w sposób gwarantujący SPGK zbilansowanie kosztów 

i przychodów z tytułu świadczenia tej działalności. Propozycja ta związana jest ze znacznymi 

stratami spółki na tej działalności. Przyczyną ponoszonych strat natomiast jest różnica 

pomiędzy wysokością taryfy zatwierdzoną przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody 

Polskie, a rzeczywistymi kosztami związanymi ze świadczeniem usług w zakresie zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, które te zasady zostały ustalone 

zgodnie z przepisami w tym zakresie. Wójt Gminy Sanok przedłożone zostały w związku z tym 

3 warianty rozwiązania powyższego problemu. Pierwszy wariant dotyczył sprzedaży wody 

i odbioru ścieków bezpośrednio przez spółkę. Wg opracowanej kalkulacji cena hurtowa na 

2023 rok dla Gminy Sanok za m³ wody wyniosłaby 6 zł 82 gr netto, natomiast cena za odbiór 

1 m³ odprowadzonych ścieków stawka ta wyniosłaby 6 zł 35 gr netto. Wariantem drugim, to 

była propozycja zawarcia porozumienia na obecnie obowiązujących zasadach, ale z zapisem 

umożliwiającym przekazanie przez Gminę Sanok corocznej pomocy finansowej dla Gminy 

Miasta Sanoka tytułem pokrycia straty finansowej w spółce SPGK wynikającej z obsługi 

Gminy Sanok. Trzecim wariantem, to było zawarcie porozumienia na obecnie obowiązujących 



 27 

zasadach, ale z określeniem zerowej stawki podatku od budowli związanych z gospodarką 

wodno - ściekową. Wójt Gminy Sanok przyjęła wariant drugi, to jest zawarcie porozumienia, 

w którym oprócz ogólnych zasad powierzenia zadania określone zostaną również zasady 

przekazania pomocy finansowej dla Gminy Miasta Sanoka tytułem pokrycia straty finansowej 

w spółce SPGK. Po sporządzeniu przez spółkę propozycji szczegółowego wyliczenia tych 

kosztów, jak i przychodów, które spółka osiąga z tej działalności ta propozycja została 

przedłożona Gminie Sanok celem akceptacji. Wszelkie uwagi dotyczące przedstawionej 

kalkulacji oraz zapisów porozumienia były omawiane w trakcie spotkań zainteresowanych 

stron, czyli Burmistrza Miasta Sanoka, przedstawicieli spółki oraz przedstawicieli Gminy 

Sanok, spotkania te odbywały się zarówno w Urzędzie Miasta, jak i w siedzibie spółki. Projekt 

porozumienia, stanowiący załącznik do przedłożonej uchwały, jest więc wspólnie 

wypracowanym dokumentem, którego zapisy zostały ustalone i zaakceptowany przez strony 

porozumienia. W roku 2023 dotacja Gminy Sanok dla Gminy Miasta Sanoka na pokrycie 

różnicy pomiędzy kosztami świadczenia usług, dostawy wody i odprowadzenia ścieków, 

a przychodami uzyskanymi z tytułu świadczenia tych usług wyniesie około 770.000 zł netto. 

Tutaj jeszcze chcę Państwa poinformować, że w poniedziałek na sesji Rady Gminy Sanok 

uchwała ta została przez Radę Gminy Sanok przyjęta. W związku z powyższym w imieniu Pana 

Burmistrza, proszę Państwa, Wysoką Radę o podjęcie przedstawionej uchwały. Dziękuję. 

 

Komisja Finansowo - Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały, 

14 głosów za, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

 

Komisja Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt 

przedmiotowej uchwały, 4 głosy za, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Romaniak otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady Pan Andrzej 

Romaniak zamknął dyskusję w tym punkcie i poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Za przyjęciem Uchwały Nr LXXXI/745/23 głosowało 16 radnych, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących się nie było. Uchwała została przyjęta. 

Lista imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad.18. 

Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych oraz dworca multimodalnego udostępnionych dla operatorów i 

przewoźników, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Miasta Sanoka, 

warunków i zasad korzystania z tych obiektów oraz ustalenia stawek za korzystanie z 

nich, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.   
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Aneta Kończak - Kucharz (Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska) 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, w imieniu Pana Burmistrza, przedkładam projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz 

dworca multimedialnego udostępnionych dla operatorów i przewoźników, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Miasta Sanoka, warunków i zasad korzystania 

z tych obiektów oraz ustalenia stawek za korzystanie z nich. W trakcie realizacji zadania 

inwestycyjnego pod nazwą "Przebudowa dróg gminnych ulicy Witosa, ulicy Glinice oraz ulicy 

Lisowskiego i ulicy Stankiewicza" w ciągu ulicy Witosa zostało utworzonych 5 przystanków 

komunikacji miejskiej, trzy w kierunku ulicy Stankiewicza oraz dwa przystanki w kierunku 

centrum miasta. W związku z zakończeniem powyższej inwestycji konieczne zatem jest 

dokonanie zmiany załącznika do uchwały Rady Miasta Sanoka z dnia 30 marca 2023 roku 

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz dworca multimodalnego 

udostępnionych dla operatorów i przewoźników, których właścicielem lub zarządzającym jest 

Gmina Miasta Sanoka, czyli to pisanie w tym załączniku tych nowo powstałych pięciu 

przystanków. Utworzenie tych przystanków umożliwi mieszkańcom dzielnicy Wójtostwo 

dojazd linią MKS nr 3A do zakładów pracy położonych przy ulicy Stankiewicza i ulicy 

Lisowskiego, a mieszkańcom dzielnicy Dąbrówka zapewni bezpośrednie połączenie z dzielnicą 

Wójtostwo. Dzień powszedni linia ta wykonywać będzie 6 par kursów, w soboty 3 pary kursów. 

W związku z powyższym, w imieniu Pana Burmistrza proszę Wysoką Radę o podjęcie 

przedstawionej uchwały. Dziękuję. 

 

Komisja Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt 

przedmiotowej uchwały, 4 głosy za, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Romaniak otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady Pan Andrzej 

Romaniak zamknął dyskusję w tym punkcie i poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Za przyjęciem Uchwały Nr LXXXI/746/23 głosowało 16 radnych, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących się nie było. Uchwała została przyjęta. 

Lista imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad.19. 

Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie określenia trybu i sposobu 

powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.   

 

Dariusz Jabłoński (Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Sanoku) 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, w imieniu Pana Burmistrza, chciałem Państwu 

przedstawić projekt uchwały w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania przemocy. Uchwała była 
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już wcześniej, tylko przede wszystkim zmieniła się nazwa, było przeciwdziałania przemocy 

w rodzinie, teraz mamy domowej i ustawa proszę Państwa z dnia 9 marca 2023 zobligowała 

Radę Gminy, która określi w drodze uchwały tryb i sposób powoływania oraz odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego, czyli tak naprawdę, proszę Państwa celem tej uchwały 

jest dostosowanie naszych obowiązujących przepisów prawa do zmieniających się po prostu 

uwarunkowań oraz wprowadzenie do porządku prawnego nowych kompleksowych rozwiązań 

dostosowanych do obecnych czasów. W imieniu Pana Burmistrza, proszę Państwa Radnych 

o podjęcie tej uchwały. Dziękuję. 

 

Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej pozytywnie zaopiniowała projekt 

przedmiotowej uchwały, 4 głosy za, głosów przeciwnych i wstrzymujących się  nie było.  

 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Romaniak otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady Pan Andrzej 

Romaniak zamknął dyskusję w tym punkcie i poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Za przyjęciem Uchwały Nr LXXXI/747/23 głosowało 16 radnych, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących się nie było. Uchwała została przyjęta. 

Lista imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad.20. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji 

Statutowej. 

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Chodzi o to, żeby wydłużyć prace Komisji Statutowej, które w pierwotnej uchwale były 

określone na 30 czerwca, natomiast teraz wydłużamy zakończenie prac do 30 września br. 

Chodzi po prostu o to, że jeszcze mamy kilka spraw tam doszlifować i stąd ten termin 

30 września, żeby ten termin był już bezpieczny.  

 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Romaniak otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady Pan Andrzej 

Romaniak zamknął dyskusję w tym punkcie i poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Za przyjęciem Uchwały Nr LXXXI/748/23 głosowało 15 radnych, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących się nie było. Uchwała została przyjęta. 

Lista imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu.  
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Ad.21. 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów 

na ławników. 

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Szanowni Państwo, w dniu 24 maja br. do mojego biura wpłynęło pismo od Prezesa Sądu 

Okręgowego w Krośnie z informacją, że w związku z zakończeniem kadencji ławników należy 

dokonać wyboru nowych ławników na kadencję 2024-2027. I tak nasza Rada powinna wybrać 

następującą ilość ławników, 2 ławników do Sądu Rejonowego w Sanoku, 7 ławników do Sądu 

Rejonowego w Sanoku IV Wydział Pracy, 4 ławników do Sądu Okręgowego w Krośnie, 1 

ławnika do Sądu Okręgowego w Krośnie IV Wydział Pracy i Ubezpieczeń Społecznych. 

W związku z tym wystąpiłem pismem do Prezesa Sądu Rejonowego w Sanoku o wytypowanie 

sędziego do pracy w zespole. Pan Prezes wytypował do prac w zespole Panią sędzię Marzenę 

Pawłowską - Pelc. Wystosowałem również pismo do Przewodniczących Klubów naszej Rady 

Miasta o możliwości zgłaszania chętnych Radnych do pracy w zespole do spraw zaopiniowania 

kandydatów na ławników. Nie wszystkie Kluby desygnowały swoich członków i tak z Klubu 

Łączy Nas Sanok został wytypowany Pan Radosław Wituszyński, z Klubu Prawo 

i Sprawiedliwość Pani Wanda Kot, z Klubu Radnych Niezależnych Pani Radna Beata Wróbel, 

również Pan Radny Roman Babiak, który nie jest zrzeszony w żadnym Klubie, wyraził chęć 

pracy w tym zespole. Ten zespół uzupełnią oczywiście, nasze Panie z Biura Rady. I w związku 

z tym my jako Rada powinniśmy dzisiaj podjąć uchwałę w sprawie powołania zespołu do spraw 

zaopiniowania kandydatów na ławników.  

I teraz zapytam, czy Pan Radosław Wituszyński wyraża zgodę?- radny wyraził zgodę.  

Czy Pani Wanda Kot wyraża zgodę? – radna wyraziła zgodę. 

Czy Pani Beata Wróbel wyraża zgodę?  - radna wyraziła zgodę.  

Czy Pan Radny Roman Babiak wyraża zgodę? – radny wyraził zgodę.  

Dziękuję. Panie z Biura Rady też wyraziły zgodę.  

 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Romaniak otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady Pan Andrzej 

Romaniak zamknął dyskusję w tym punkcie i poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Za przyjęciem Uchwały Nr LXXXI/749/23 głosowało 16 radnych, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących się nie było. Uchwała została przyjęta. 

Lista imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad.22. 

Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Miasta Sanoka.  

 

Bogdan Struś (Sekretarz Miasta) 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, w imieniu Pana Burmistrza pragnę przedstawić projekt 

uchwały Rady Miasta Sanoka z dnia 29 czerwca 2023 roku w sprawie odwołania Skarbnika 

Miasta Sanoka. Na podstawie art. 18 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
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gminnym Dz.U. z 2023 roku poz. 40, Rada Miasta Sanoka na wniosek Burmistrza Miasta 

Sanoka uchwala co następuje, § 1 na wniosek Burmistrza Miasta Sanoka z dniem 30 czerwca 

2023 roku Rada Miasta Sanoka odwołuje Pana Bogdana Florka ze stanowiska Skarbnika Miasta 

Sanoka głównego księgowego budżetu w związku z rozwiązaniem stosunku pracy na mocy 

porozumienia stron. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta Sanoka. I § 3 

uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Romaniak otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Henryka Tymoczko (Radna) 

Ja pytałam na wejściu sesji, Pan Skarbnik ma ochotkę, prawda? Czyli rezygnuje z posady i ja 

osobiście, to już jeszcze nie ma głosowania, ale ja, Panie Skarbniku, bardzo dziękuję, bo ja 

chodziłam i Pana czasami gdzieś tam prosiłam, dopadywałam, bo u mnie to jest takie właśnie 

możliwe, za to wszystko dziękuję. Za to co Pan, no w niestosownej chwili, niestosowna mowa, 

niestosowne zachowanie, ale to czas idzie do przodu. Wszystkiego dobrego. Dziękuję bardzo. 

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Dziękuję, nie widzę więcej, jeszcze Pan Radny Roman Babiak. 

 

Roman Babiak (Radny) 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie, Panie Skarbniku, chciałem 

Panu podziękować za współpracę, zawsze ceniłem Pana za pańską merytoryczną wiedzę. 

Natomiast wiadomo, że Pan był skarbnikiem, ja byłem radnym, mogłem sobie pozwolić na 

pewną czasem krytykę, Panu to nie wypadało, myślę, że do serca sobie Pan nie wziął moje 

kiedyś zdanie na sesji, że trzeba się desantować, myślę, że to nie o to chodzi. Myślę, że po 

prostu sytuacja finansowa miasta nie jest najlepsza, no Pan zawsze musiał obronić interesów 

władzy wykonawczej, jako element organu stanowiącego, kontrolnego mogliśmy sobie, 

mogłem sobie jako radny i jako inni radni, mogliśmy sobie bardziej pozwolić. No życzę Panu 

sukcesów na nowym miejscu pracy i dziękuję bardzo. 

 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady Pan 

Andrzej Romaniak zamknął dyskusję w tym punkcie i poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Za przyjęciem Uchwały Nr LXXVII/745/23 głosowało 15 radnych, głosów przeciwnych nie 

było, 1 radny wstrzymał się od głosu. Uchwała została przyjęta. 

Lista imiennego głosowania stanowi załącznik do protokołu 

 

Bogdan Florek (Skarbnik Miasta) 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, jak mówi klasyk, coś się w życiu zawsze 

zaczyna i coś w życiu musi się też zakończyć. Szanowni Państwo, na początku czerwca zaczęła 

krążyć w obiegu taka informacja właśnie o mojej rezygnacji z funkcji skarbnika. Wielu też nie 

dowierzało, że w ogóle może to się stać, zaistnieć. Mogę powiedzieć, że składając aplikację do 

konkursu na Prezesa Zarządu Sanockiej Spółdzielni Mieszkaniowej złożyłem ją w ostatniej 

chwili, aby przez weekend, który był przede mną, weekend majowy, nie mieć pretensji sam do 
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siebie na zasadzie, że miałeś chłopie szansę, a tego nie zrobiłeś? Więc tę aplikację złożyłem. 

Opowiadam to Państwu tylko dlatego, bo jak życie pokazuje, pisze ono swoje scenariusze i tak 

naprawdę potwierdza się mądre przysłowie, że człowiek planuje, a Pan Bóg kieruje. Chciałbym 

też zdementować tutaj krążące informacje, że ta moja decyzja wynikała z wyczerpania się tutaj 

formuły współpracy z Panem Burmistrzem, że uciekam od problemów, bo budżet jest bardzo 

trudny. Jest to nieprawda. Przychodząc do urzędu 7 lat temu, ja tę pracę naprawdę polubiłem. 

Polubiłem dlatego m.in. że jako finansista, analityk, każdy rok budżetowy był inny, przynosił 

nowe wyzwania, a tak jak w przypadku roku 2021, który zaplanowany był w deficycie bieżący 

na ponad 4.000.000 zł, a zakończył się nadwyżką bieżącą na 10.000.000 zł sam naprawdę 

miałem satysfakcję z udziału w osiągnięciu tego dobrego wyniku i sukcesu. Jedynym powodem 

tutaj podkreślam, jedynym powodem, że na niecałe 2 lata przed emeryturą, po 7 latach pracy 

tutaj chcę tą pracę zmienić, są względy czysto osobiste, względy zdrowotne. Mogę powiedzieć, 

że mój Anioł Stróż widział, co się dzieje z moim zdrowiem, gdyż w pewnym momencie dał mi 

sygnał ostrzegawczy, bo pojawiły się, jak Państwo wiecie, problemy u mnie kardiologiczne. 

Nie jest też tajemnicą, że w obecnych uwarunkowaniach, w jakich funkcjonują samorządy, 

znalazły się samorządy, praca na tym odpowiedzialnym stanowisku jest już za bardzo stresująca 

i mogę powiedzieć, wyczerpująca. W tym moim wieku 2 lata niecałe przed emeryturą, moim 

zdaniem czas już spowolnić, nie żyć na permanentnej adrenalinie i ciągłym stresie. Dlatego też 

w związku z moim odejściem, bo jest to też dla mnie ostatnia sesja Rady Miasta, chciałem 

podziękować Państwu i Panu Burmistrzowi za te prawie 5 lat współpracy. Dziękuję, Panie 

Burmistrzu, za zrozumienie mojej decyzji i zgody na porozumienie rozwiązujące mój stosunek 

pracy. Dziękuję Panu Przewodniczącemu, Zastępcom i Państwu, Paniom i Panom Radnym za 

ten czas spędzony, na wymianie poglądów, za merytoryczne podejście do omawianych spraw 

budżetowych. Państwo byli bardzo wymagający w dyskusji zawsze na sesjach, na komisjach 

i zawsze mnie to mobilizowało, aby na posiedzenie komisji, czy też na sesji Rady być zawsze 

dobrze przygotowanym, aby nie dać tzw. plamy. Przepraszam w tym miejscu i teraz za 

ewentualne emocje, które towarzyszyły moim wystąpieniom, przepraszam, jeżeli kogoś 

uraziłem. Również dziękuję za dobre słowo, które dzisiaj też tutaj od Państwa wyszło. Dziękuję 

za dobrą opinię o mojej pracy, tym bardziej, że zostało to już też wcześniej powiedziane przez 

osobę, której na dzisiejszej sesji Rady Miasta nie ma, mam na myśli tutaj Pana Radnego 

Sławomira Miklicza, który na poprzedniej sesji absolutoryjnej wyraził się o mojej pracy bardzo 

pochlebnie. Tym bardziej to cenię, ponieważ przez te 5 lat Pan Radny był najbardziej aktywnym 

moim adwersarzem w wymianie poglądów na temat sytuacji i życia budżetu miasta. Dziękuję 

za współpracę zastępcą Pana Burmistrza koledze Arturowi Kondratowi i Grzegorzowi 

Korneckiemu za ich merytoryczny zawsze podejście do spraw budżetowych i rozwiązywanie 

wspólnie wszystkich problemów związanych z jego realizacją. Dziękuję również mojemu 

imiennikowi koledze Bogdanowi Strusiowi Sekretarzowi Miasta za wiele godzin dyskusji 

w sprawach budżetu i wydatków administracyjnych miasta, zrozumienie potrzeb kadrowych 

w referatach. Dziękuję tutaj też dzisiaj Paniom z Biura Rady, Pani Anecie i Asi i wszystkim 

naczelnikom wydziałów, jak również dyrektorom jednostek organizacyjnych. I na koniec 

chciałbym podziękować moim pracownikom, bezpośrednim pracownikom Referatu 

Księgowości Budżetowej i Referatu Podatkowego, kierownikom tych referatów koledze 

Krzyśkowi Capikowi i Pani Bogusi Michalskiej. Dziękuję wam i wszystkim pracownikom 

referatów za wasz profesjonalizm w wykonywaniu swoich obowiązków. W tym miejscu 
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również też chciałem podziękować tej osobie, która bezpośrednio zajmowała się wszystkimi 

zmianami w budżecie i miała z tym budżetem na bieżąco do czynienia Pani Marcie Tabisz. To, 

że mogłem przez te 7 lat współpracować z wami, było dla mnie wielką przyjemnością 

i zaszczytem. Byliście wspaniałą drużyną i można powiedzieć, że też jedną wielką rodziną. Te 

7 lat pracy w magistracie, jak to kiedyś nazywano, może nawet dalej nazywa się Urząd Miasta, 

było dla mnie nowym doświadczeniem życiowym, które będę bardzo miło wspominał w mojej 

pamięci, tak jak twarze tych wszystkich osób, z którymi miałem przyjemność współpracować, 

jak również które osoby stanęły na mojej drodze tej pracy zawodowej. Tym Państwu, Państwu 

Radnym, którzy zdecydujecie się kandydować na następną kadencję, życzę sukcesu 

wyborczego, a Panu Burmistrzowi życzę drugiej kadencji, żeby mógł dokończyć te wszystkie 

inwestycje, które miał zaplanowane, a które na pewno przesuną się na lata następne w realizacji 

i żeby po prostu mówię, dokończyć. Życzę Państwu dużo zdrowia. Dziękuję bardzo.  

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Proszę bardzo, teraz Pan Burmistrz. 

 

Tomasz Matuszewski (Burmistrz Miasta) 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, ja również postanowiłem zabrać głos, a jeżeli 

podziękować, to wypada na stojąco, dlatego pozwoliłem sobie tutaj też podejść do mównicy. 

Jak to mówią też o finansach, finanse zawsze są takim gorącym tematem i myślę, że często na 

naszych sesjach właśnie było gorąco, ale Pan Skarbnik też swoją wiedzą potrafił część rzeczy 

jakby zagasić i też pokazywać, że nie jest tak źle, jak niektórzy to opisują. Panie Skarbniku, ja 

również, Panie Bogdanie, dziękuję za te 5 lat współpracy, nie były one łatwe, bo tak jak już 

powiedzieliśmy sobie gdzieś tam na samym początku, te wszystkie sytuacje związane 

z geopolityką, z covidem, z wojną, wybuchem wojny na Ukrainie, to wszystko odbijało się na 

samorządach, odbija się nadal, ale do tej pory i na kolejne lata wierzę, że działania finansowe 

i budżety, które będziemy zatwierdzać, będą służyły nam mieszkańcom i to jest też duża rola, 

w tym Pana. Za te 5 lat dziękuję. Myślę, że jako osoba też zaangażowana do tego, aby wspierać 

pozyskiwanie środków udawało nam się też zapobiegać różnym problemom, które faktycznie 

w samorządach funkcjonują i dotykały też również nasz Sanok. Finanse dzielą, ale finanse też 

łączą, przy dobrych projektach udawało nam się wiele razy podejmować działania, które dzisiaj 

wierzę głęboko, one będą wpływać na rozwój Sanoka. A jeśli chodzi o Pana decyzję, powiem 

tak, nigdy nie blokowałem rozwoju ścieżki zawodowej osób, które mają jakieś plany dla siebie. 

Jak to się mówi z niewolnika nie ma pracownika, to mi też powtarzał śp. Prezydent Ferenc, 

z którym nieraz rozmawiałem na takie tematy i mówił, że jeżeli widzisz, że ktoś chce obrać 

inną ścieżkę, nie blokuj, wręcz przeciwnie, możesz pomóc, ponieważ ta współpraca tutaj na 

terenie miasta, ja wierzę, że ona będzie dalej, ponieważ jesteśmy w Sanoku, mieszkamy tutaj 

i jeśli chodzi o spółdzielnię, to na pewno również z miastem ta współpraca będzie przebiegała 

w jak najlepszych relacjach. Cóż mogę powiedzieć Szanowni Państwo, ja wiem, że też 

rozdziały każdy z nas pisze, myślę, że Pan Skarbnik swój scenariusz napisał, swoją książkę 

tutaj biorąc pod uwagę zarządzanie miastem od spraw finansowych, przez te 7 lat były to 

z pewnością wyzwania zarówno dla niego, jak i dla nas i wierzę, że każdy z nas wyciągnie 

z tego jakąś swoją lekcję do podejmowanych decyzji dla dobra Sanoka. Udawało nam się dużo 

i udaje i dziękuję za te słowa, które tutaj dzisiaj padły, które też są odzwierciedleniem tej naszej 
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współpracy, która była przez ostatnie 5 lat, które podkreślają, że nie jest to sytuacja związana 

z budżetem miasta i odejście Pana nie jest tym powodowane, a wręcz przeciwnie, najważniejsze 

w życiu jest zdrowie i Pan Skarbnik akurat o to chce zadbać i chciałbym, aby w tym zdrowiu 

pozostał jak najdłużej, czego Państwu i sobie życzę. Dziękuję bardzo.  

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Panie Skarbniku, ja również w imieniu swoim i przede wszystkim w imieniu naszej Rady 

Miasta, chciałem Panu serdecznie podziękować za wspólną pracę w tej kadencji, tu już padły 

te słowa o Pana funkcji, że to była trudna funkcja i jest dalej, szczególnie w tym okresie, który 

przeżywamy, pandemia, wojna, a jednak Pan potrafił przeprowadzić te nasze finanse przez ten 

trudny okres, dlatego dziękuję Panu za to, za współpracę. Ja wiem, że czasem byłem może zbyt 

nachalny w przypominaniu o pewnych terminach składania dokumentów, no ale taka jest moja 

rola. I cóż, życzę Panu na nowym stanowisku, równie ważnym, powodzenia i przede wszystkim 

zdrowia, bo zdrowie jest najważniejsze. Dziękuję, Panie Skarbniku. 

 

Wanda Kot (Radna) 

Panie Bogdanie, ja dwa słowa. Jako Przewodnicząca Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy 

Społecznej i wieloletni pracownik służby zdrowia, pamięta Pan, sygnalizowałam, że okresowo 

jest Pana stan zdrowia zły, prosiłam, żeby Pan zażywał leki rozrzedzające krew, aby nie doszło 

do nieprzyjemnych jakichś kardiologicznych, czy neurologicznych zdarzeń zdrowotnych. I ja 

szczególnie rozumiem Pana decyzję i to jest dla Pana dobra decyzja. Dziękuję. 

 

Ad.23. 

Wolne wnioski i zapytania.  

 

Tomasz Matuszewski (Burmistrz Miasta) 

Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, ponieważ było pytanie 

dotyczące Pana Grzegorza Korneckiego, burmistrza do spraw społecznych, chciałbym 

odpowiedzieć, żebyście Państwo też wiedzieli. Tak, planowana jest zmiana na stanowisku 

wiceburmistrza. W dniu jutrzejszym ogłoszę taką informację podczas konferencji, która będzie 

tego dotyczyła, tutaj w sali herbowej o godzinie 11:00. Przez wzgląd na dotychczasową 

współpracę oraz uznanie dla Pana Grzegorza Korneckiego wszystkie szczegóły przedstawię 

jutro. Myślę, że tak, analizując też tą decyzję chciałbym powiedzieć, żeby Państwo ją 

uszanowali, ale też jest to decyzja oparta na rozmowie z Panem Grzegorzem, którą przeszliśmy 

i też jutro o tych szczegółach poinformuję Państwa. Dziękuję bardzo. 

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Dziękuję bardzo. Proszę, bardzo są zgłoszenia, Pan Radny Roman Babiak. 

 

Roman Babiak (Radny) 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie, swego czasu została podjęta 

decyzja o ograniczeniu ilości osób na Gminnym Punkcie Zbiórki Odpadów Segregowanych. 

No życie to zweryfikowało, tworzą się gigantyczne kolejki, towarzyszą temu duże emocje 

i myślę, że należałoby się z tego wycofać, ponieważ niezadowoleni mieszkańcy naszego miasta 
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no emocje sięgają zenitu i obwiniają to m.in. Radnych, pracowników SPGK, a tak naprawdę 

jest to decyzja Burmistrzów. I myślę, że tych dużych oszczędności z tego nie ma, a emocji 

niepotrzebnych zadrażnień i takich no, nie zdrowej atmosfery jest bardzo dużo. I myślę, że 

Panie Burmistrzu Kondrat, bo Pan taką decyzję podjął, żeby Pan się z tego wycofał. Naprawdę 

warto byłoby, bo kto tam był, kto to widzi, to naprawdę potwierdzi to, że nie jest lepiej, jest 

znacznie gorzej, a jak już powiedziałem, oszczędności w moim przekonaniu nie są tak duże. 

To jeden temat. A drugi temat taki krótki, chciałem zapytać, ponieważ w tym temacie 

wypowiada się Pan Przewodniczący Kozak wielokrotnie, ja też chciałem zapytać, kiedy będzie 

otwarcie domu przedpogrzebowego, w który wpompowano dość spore środki finansowe, to jest 

kontynuacja jeszcze z poprzedniej kadencji. Jakie względy, czy to względy techniczne, czy inne 

powodują, że ten dom przedpogrzebowy w dzielnicy Olchowce jeszcze nie jest otwarty? 

Dziękuję. 

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Dziękuję. Proszę bardzo, jako kolejny Pan Radny Adam Kornecki. 

 

Adam Kornecki (Radny) 

Dziękuję. Panie Burmistrzu, chciałem podziękować za zrealizowany ciąg dróg na Dąbrówce 

i chciałem powrócić do pytań z poprzedniej sesji, bo na część tych pytań Pan nie udzielił 

odpowiedzi i miały po prostu być przez Pana rozpoznane te moje uwagi i odpowiedź. I nie 

dostałem np. odpowiedź odnośnie braku dwóch czy trzech alejek, które pominięto na cmentarzu 

południowym, ci mieszkańcy dalej mnie pytają, czy mają szansę liczyć na to, że ich groby będą 

miały alejki, bo dla nowych po prostu alejek asfalt się robi, a ich pominięto i nikt się nimi nie 

przejmuje. No wiadome, że zapłacili jak wszyscy, a są jakby gorzej traktowani. No i jeszcze 

nie dostałem odpowiedzi, jak to było z brakiem zgody dla młodzieży oazowej, która chciała na 

Rynku, oni to mieli chyba pantomimy przedstawienie i udostępniono im Plac Harcerski im. ks. 

Zdzisława Peszkowskiego, a nie udostępniono im tutaj Rynku, no oni już po prostu byli z tego, 

co mi mówiono, że Ojcowi Franciszkanie mieli im media zapewnić wszystkie, im tylko trzeba 

było zgody, żeby sobie po prostu scenę i przedstawienie zrealizowali na Rynku. Tak że nie 

dostałem tego i nie wiem, czy mam jeszcze czekać, że to będą te odpowiedzi, czy z tego nic nie 

będzie? 

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Ja przy okazji przypomnę, że wszelkie wnioski i zapytania była prośba, żeby składać na piśmie 

i wtedy już nie ma wątpliwości, czy odpowiedź będzie, czy nie, bo.... Słucham? To znaczy nie, 

ale jest po prostu taki był apel i taki jest zapis zresztą w naszym regulaminie. Proszę bardzo, 

kolejny Radny Pan Grzegorz Kozak. 

 

Grzegorz Kozak (Wiceprzewodniczący Rady Miasta) 

Dziękuję. Ja mam kilka spraw do Pana Burmistrza. Przy drodze krajowej m.in. przy drodze 

krajowej tutaj na Olchowcach Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad zamontowała 

słupy oświetleniowe przy przejściach, montaż tych słupów nastąpił 3 - 4 miesiące temu i te 

słupy dalej po prostu nie świecą. Mam pytanie, czy Pan Burmistrz ma wiedzę na ten temat 

dlaczego one nie świecą i ewentualnie kiedy będą świecić? To jest pierwsza sprawa. Kolejna 
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sprawa dotyczy ulicy Siennej, ja tam redagowałem też pismo odnośnie wyrównania tej ulicy, 

ewentualnie wysypanie destruktem, ale teraz, skoro mówi się o pozyskiwaniu płyt betonowych 

z tych remontowanych ulic, to pytanie, czy też byłaby możliwość, żeby tą ulicę Sienną 

wyrównać i ewentualnie tymi odzyskanymi płytami utwardzić. Trzecia sprawa to kwestia, którą 

mieszkaniec Sanoka porusza, kwestia wykonania inwentaryzacji budynku przy ulicy Traugutta 

1. Wielokrotnie widzę czytając te wpisy m.in. na Facebooku, że ten budynek wymaga pilnego 

remontu, a ta inwentaryzacja ponoć stoi na przeszkodzie temu, aby ten remont wykonać, bo jest 

to miasto, jest tam współudziałowcem. Więc jeżeli można, jeżeli kwota to jest kwota, że tak 

powiem niewysoka, to wnosiłbym o pilne zabezpieczenie tej kwoty, bo też tam mieszkańcy 

mieszkają, a budynek jest, powiedzmy, no w centrum usytuowany, w pobliżu obiektów naszego 

MOSiR-u. I kolejna sprawa, myśmy jako Rada Dzielnicy i też miasto o tym zostało też 

powiadomione, pisaliśmy do Generalnej kilka lat temu, 4-5 lat temu, pisaliśmy do Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych o wykonanie chodnika łączącego szkołę podstawową w Olchowcach 

z filią miejskiej biblioteki, która jest umiejscowiona w tym momencie w Domu Strażaka. 

Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych odpisała, że jest to wpisane w zakres zadań do realizacji 

i mam prośbę, aby miasto wsparło to działanie, aby ten chodnik po prostu powstał, bo tam nie 

ma innej alternatywy, może jest od ulicy Batorego, ale ta alternatywa byłaby zdecydowanie 

lepsza, żeby ten chodnik skomunikował w sposób bezpieczny, szkołę z biblioteką. Dziękuję 

bardzo. 

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Dziękuję. Pan Radny Drwięga. 

 

Maciej Drwięga (Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki) 

Panie Przewodniczący, Panowie Burmistrzowie, Szanowni Państwo, też kilka spraw. Po 

pierwsze taka prośba chyba do Pana Przewodniczącego i do Biura Rady Miasta, pismo od 

jednego z przedsiębiorców w sprawie działki przy ulicy Stróżowskiej, to jest właściwie 

odpowiedź do tego przedsiębiorcy od Pana Burmistrza i prośba jest od niego, to znaczy od Pana 

przedsiębiorcy, żeby to jeżeli jest taka możliwość przekazać do wszystkich Radnych. Ale 

odpowiedź? No to, Pani Bogusiu, ja mówię o odpowiedzi. No właśnie, bo pismo dostaliśmy, 

a odpowiedzi jakby nie było i on jeżeli jest taka możliwość prosi o przekazanie. To jest pierwsza 

sprawa. Co do tych zapytań sesyjnych, Pan Przewodniczący optymistycznie tu powiedział, że 

to na pewno jak się złoży, to są odpowiedzi, jak się złoży na piśmie, no nie zawsze, ja się 

przypominam ze swoimi, nie będę ich w tej chwili już po raz kolejny zadawał, natomiast te 

zapytania sesyjne były złożone na kartce papieru prawda, pisemnie, tak jak mamy to robić 

i odpowiedzi nie mam. Kwestia trzecia, odnośnie tutaj zmiany na stanowisku Pana Burmistrza 

od spraw oświaty, no mimo wszystko, Panie Burmistrzu, jest to pewno sprawa, nie wnikamy 

w szczegóły, rozumiem, że Pan tu chce zachować, to jakby na ten jutrzejszy dzień, ale sprawa 

jest na pewno nagła, bo ja Panu przypominam, że Pan mi na sesji absolutoryjnej odpowiedział 

na pewne dane upublicznione przez Pana Korneckiego na sesji wcześniej, odpowiedział mi Pan, 

że my sobie to wyjaśnimy, okazji nie będę miał z nim, ale oczywiście, ja do tej sprawy wracam, 

bo zakładam, że to Pan Kornecki nie mówił w swoim imieniu, tylko w imieniu Burmistrza 

Miasta Sanoka. Ja nawet na dzisiaj przygotowałem interpelacje, przyznam z mojej pomyłki, 

kwestie techniczne, nie byliśmy w stanie wydrukować i ja tą interpelację, złożę jutro i ona 
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dotyczy właśnie dokładnie tej wypowiedzi, która się pojawiła na sesji, już nie chcę 

przypominać, że Pan Kornecki zobowiązał się do tego, że jeżeli wygłasza nieprawdę, to 

przeprosi instytucję, nie mnie, a wygłaszając to, co mówił, już mówił nieprawdę, więc te 

przeprosiny powinny się pojawić już dużo, dużo, wcześniej. Nie wiem, jak to zostanie 

rozwiązane, ale sytuacja jest taka trudna trochę, no tak, taka jakaś, no ale trzeba będzie z niej 

jakoś wybrnąć. Jeszcze jedna sprawa, kwestia łącznika ulica Zagumna, ulica Robotnicza, na 

jakim to jest etapie, czy można byłoby się coś więcej o tym, pewno Pan Burmistrz Kondrat, 

dowiedzieć, mamy połowę roku, to pewno jest odpowiedni czas na to. Dziękuję. 

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Dziękuję. Pan Radny Osękowski. 

 

Marian Osękowski (Radny) 

Panie Przewodniczący, Burmistrzowie, Szanowni Radni, chciałbym tu dopytać Pana 

Burmistrza, co z oświetleniem odcinka ulicy od Jana Pawła do ulicy Kamiennej, bo ten odcinek 

jest w dalszym ciągu nieoświetlony. I jak już tu jestem przy ulicy Kamiennej, mieszkańcy się 

do mnie zwracają, żeby w jakiś sposób ograniczyć wjazd na tą ulicę, szczególnie po lewej 

stronie przy tych domach, bo w środę, nawet sam osobiście sprawdzałem, tam jest multum 

samochodów i mieszkańcy nie mogą wjechać na swoje posesje. Tu nie wiem, co by to zrobić, 

by to rozwiązać, czy postawić znak zakazu, zatrzymywania, czy w jakiś inny może sposób? 

W każdym bądź razie trzeba byłoby ten problem rozwiązać, bo bardzo się denerwuje, jak on 

stoi przed domem i nie może wjechać na swoją posesję. Prosiłbym o zajęcie stanowiska w tym 

temacie. Dziękuję. 

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Dziękuję i proszę Pani Wanda Kot. 

 

Wanda Kot (Radna) 

Ja mam dwie sprawy. Jedna sprawa to związana jest z rezygnacją z pracy Pana Bogdana Florka, 

chciałam zapytać Pana Burmistrza Tomasza Matuszewskiego, czy w dniu dzisiejszym przekaże 

informację Radnym, kto będzie powołany na to stanowisko. I druga sprawa, taka czysto 

porządkowa, w Śródmieściu zauważyłam, że chodniki i drogi są zarośnięte w niektórych 

miejscach trawą, więc jeśli nie należy ten teren w Śródmieściu, bo jest różnie, do innych 

jednostek, być może do Starostwa Powiatowego, może drogi krajowe, to bym prosiła 

o interwencję w tym zakresie. Dziękuję. 

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Dziękuję i Pan Radny Roman Babiak. 

 

Roman Babiak (Radny) 

Panie Przewodniczący, ja miałem już w tym temacie się nie wypowiadać, bo stare przysłowie 

mówi, że o nieobecnych się nie dyskutuje, więc nie ma tu Pana Burmistrza Korneckiego, ale 

jego wypowiedź, która właśnie padła na jednej sesji, dotycząca poradni psychologicznej, on tą 

swoją wypowiedzią nie obraził Pana Radnego Drwięgę, tylko rodziców, również dzieci. Bo te 
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statystyki, że rzekomo jest, te słupki pokazane, że jakby więcej tych dzieci ma problemy, no 

myślę, że nie o to chodzi. Myślę, że to było takie niegodne bym powiedział nauczyciela, 

dyrektora, burmistrza od spraw szkolnictwa, bo to są problemy. Nikt z nas nie chciałby mieć 

dzieci z problemami i takie jeszcze dodatkowo nasyłanie jakiś tam kontroli z oświaty, które nic 

nie wykazały, no to też nie. No miałem nie zabierać głosu, bo jak to się mówi o nieobecnych 

się nie mówi, ale to było niesympatycznie. Ja odebrałem kilka rozmów z mieszkańcami miasta 

na ten temat, no nie było to sympatycznie, ja nie będę się bardziej już wypowiadał w tym 

temacie, bo Pana Korneckiego nie ma, myślę, że go już nie będzie, nie chciałbym, żeby to było 

zrozumiane jako złośliwość, ale było tu odebrane naprawdę źle przez mieszkańców, przez 

osoby, które mają dzieci z problemami zdrowotnymi. Dlaczego tak w Sanoku jest gorzej, jak 

w innych, jak w Krośnie, nie wiem, być może ta frustracja z czegoś wynika, być może 

z polityki, też miasta, nie wiem, częściowo w jakiś sposób, ale jest ta frustracja. Ta frustracja 

była, ja przypomnę tylko, że kiedyś moja córka kończyła gimnazjum, tam wtedy Pan, kiedy 

Pan dyrektor Kornecki był dyrektorem i już wtedy były problemy, ja kiedyś pomagałem Panu 

dyrektorowi Korneckiemu przy zakończeniu gimnazjum mojej córki, bo było takie mocne 

zdarzenie, nie chcę o tym w tej chwili mówić. No powiem szczerze, że nawet nie sądziłem, że 

to wzbudzi tyle emocji wśród ludzi, wśród rodziców, które mają dzieci z problemami, które 

muszą korzystać z tej przychodni psychologicznej. Ja przepraszam, ja dziękuję, nie będę więcej 

w tym temacie się wypowiadał.  

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Dziękuję i Pani Radna Agnieszka Kornecka - Mitadis. 

 

Agnieszka Kornecka - Mitadis (Radna) 

Dziękuję Panie Przewodniczący. Panowie Burmistrzowie, ja mam tylko takie pytanie, być 

może ono już będzie nieaktualne, ale chciałbym zgłosić, że jest uszkodzony przycisk 

sygnalizacji świetlnej na ulicy Rymanowskiej na tym przejściu tutaj vis-a-vis Powiatowego 

Urzędu Pracy, właśnie od strony Urzędu Pracy. Tam w tej chwili wprawdzie dzieci do szkoły 

nie chodzą, ale jest to dość często używane przejście, od strony szkoły można tą sygnalizację 

wzbudzić, tutaj od Urzędu Pracy nie. Chyba że w międzyczasie zostało naprawione, ja chciałam 

skorzystać z niego chyba 3 czy 4 dni wcześniej i nie wiem, czy tam ktoś to uszkodził 

mechanicznie, czy jest jakaś awaria. Bardzo prosiłabym, żeby to zrobić, bo czasami jak ktoś 

chce przejść, no kolejne przejście jest dopiero powyżej krzyżówki. Dziękuję. 

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Dziękuję. Proszę bardzo teraz Pan Burmistrz się zgłaszał, Radnych nie widzę już zgłoszeń, Pan 

Burmistrz Kondrat tak? Tak. 

 

Artur Kondrat (Zastępca Burmistrza) 

Jeśli chodzi o dom przedpogrzebowy na Olchowcach, to chciałem poinformować, że tam 

gospodarzem już jest Sanockie Przedsiębiorstwo Gospodarki Mieszkaniowej. Nowy Prezes Pan 

Tomasz Mazurkiewicz nawiązał już kontakt z proboszczem parafii Olchowce i wkrótce należy 

się spodziewać uroczystego otwarcia tego obiektu. Obiekt już może w pewnym zakresie służyć 

obrzędom pochówku. Co do alejki na cmentarzu, to podejrzewam, że z tego względu, które Pan 
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Przewodniczący wskazał, że tam wniosek nie został sformułowany pisemnie, to też Wydział 

Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Urzędu Miasta nie udzielił odpowiedzi, myślę, 

że jeszcze w ramach br. wszelkie braki będzie można, naprawić na tym cmentarzu. Co do 

wniosku, pytania Pana Macieja Drwięgi, Zagumna, Robotnicza mamy już pełną dokumentację 

projektową na to zadanie, ruszył również w tym roku nabór z Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg i zamierzamy to zadanie zgłosić do dofinansowanie w ramach Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg. Kosztorys będzie przekraczał kwotę 1.000.000 zł na tym zadaniu, dlatego, że 

tam jest przepust na tym odcinku i dość skomplikowane przełożenie sieci gazowej, tak że 

koszty będą wysokie, niemniej jednak jest to taka inwestycja punktowa, która bardzo dużo 

problemów w tym rejonie dzielnicy Posada rozwiąże, bo pozwoli dobrze skomunikować 

z miastem zarówno ulicę Letnią, jak i Słoneczną bodajże i Leśną, no i przestaną też mieszkańcy 

korzystać z tego skrótu przez ulicę Leśną. Co do oświetlenia ulicy Traugutta, my prowadzimy 

ciągle rozmowy z władzami Gminy Sanok, żaden ze składników majątkowych Gminy Sanok 

po zmianie granic nie został jeszcze przekazany na własność miasta Sanoka, dotyczy to również 

oświetlenia ulicznego na tym odcinku od granic miasta, od sołectwa Trepcza, do oświetlenia 

stanowiącego własność miasta. Natomiast wychodząc naprzeciw mieszkańcom ulicy Pod 

Skałą, bo to przede wszystkim o nich chodzi, Wydział Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska w najbliższych tygodniach zamontuje na tej ulicy oświetlenie solarne, tak, żeby ci 

mieszkańcy mieli swobodne i bezpieczne przejście, szczególnie w okresie zimowym. To tyle. 

Jeśli chodzi o resztę... 

 

Roman Babiak (Radny) 

Pani Burmistrzu, jeszcze ten Gminny Punkt Zbiórki Odpadów. 

 

Artur Kondrat (Zastępca Burmistrza) 

To jeśli można się tutaj ustosunkować, to te ograniczenia na punkcie to nie są urodą naszego 

miasta, wszystkie miasta te ograniczenia wprowadzają, nie jest to wymysł sanocki. Z punktu 

widzenia, no można powiedzieć, mieszkańca, każdy mieszkaniec odwiedza ten punkt raz, dwa 

razy w roku i wydaje mi się, że wracanie do zasad, które obowiązywały w ubiegłym roku, też 

byłoby nieroztropne, bo my mamy jako miasto na tym rozwiązaniu konkretne oszczędności, 

a to z kolei przekłada się również na cenę, którą mieszkańcy będą płacić za odpady, za 

zagospodarowanie odpadów komunalnych. Oczywiście, będziemy rozmawiać z obecnym tutaj 

Panem Prezesem Sanockiego Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej, żeby może w jakiś 

sposób jeszcze ulepszyć obsługę. Natomiast no mówię przede wszystkim chcemy ograniczyć 

wydatki w tym systemie gospodarowania odpadami komunalnymi. 

 

Roman Babiak (Radny) 

Panie Burmistrzu, jeszcze Pan Radny Osękowski chce doprecyzować, bo to chyba chodziło nie 

o ten odcinek. 

 

Marian Osękowski (Radny) 

Panie Burmistrzu, chodziło o odcinek od Jana Pawła do ulicy Kamiennej, bo to jest ulica 

miejska Traugutta prawda, to chodzi tylko o ten odcinek, bo tam jest dalej doświetlone, 

nie nasza, ale jest doświetlone, ale od Jana Pawła do ulicy Kamiennej tu jest dziura. Dziękuję. 
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Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Jeszcze Pani Radna Lisowska. 

 

Teresa Lisowska (Radna) 

Dziękuję. Proszę Państwa, na środę, w kolejnym tygodniu, na 5 lipca, zaplanowaliśmy jako 

Komisja Infrastruktury, na życzenie członków komisji, posiedzenie poświęcone wyłącznie 

spotkaniu z aktualnym nowym Prezesem SPGM. Interesowała by nas bardzo realizacja przede 

wszystkim inwestycji mieszkaniowej, która jest w planie i w ogóle wizja, czy sytuacja SPGM 

po objęciu prezesostwa przez nowego prezesa. Tak że gdyby ktoś z Państwa, oprócz Komisji 

Infrastruktury, miał ochotę wziąć udział w spotkaniu, to zapraszamy 15:30, temat jest jeden, 

realizacja budownictwa mieszkaniowego przy ulicy Stróżowskiej nas interesuje bardzo oraz 

w ogóle działalność pod nowym dowództwem Prezesa SPGM, tak że zapraszam. 

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Dziękuję. Jeszcze Pan Grzegorz Kozak tu chciał dopytać, a w zasadzie zadać ponownie pytania. 

 

Grzegorz Kozak (Wiceprzewodniczący Rady Miasta) 

Panie Burmistrzu, jeżeliby Pan mógł odpowiedzieć na te moje pytania, które Panu zadałem. 

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Jeszcze te pytania Pana Radnego Kozaka, bo tam nie były poruszone. 

 

Artur Kondrat (Zastępca Burmistrza) 

Ale też udzieliłem informacji, że udzielę pisemnie na te pozostałe pytania. 

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Dobrze, to Pan Burmistrz Matuszewski, proszę. 

 

Tomasz Matuszewski (Burmistrz Miasta) 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni odniosę się do kilku kwestii, ale pozwolę sobie 

najpierw Pani Małgosi zabrać głos, jeśli chodzi o tą sytuację z udostępnieniem Placu 

Harcerskiego, ponieważ to zgłoszenie wiem, że było w takim bardzo krótkim terminie 

w ostatnim bodajże w tym samym dniu lub dzień wcześniej, kilka godzin wcześniej. 

 

Małgorzata Sienkiewicz-Woskowicz (Kierownik Biura Burmistrza Miasta) 

Szanowni Państwo, chciałam już podczas ubiegłej sesji wytłumaczyć, co tam się stało, 

ponieważ bardzo chętnie współpracujemy ze wszystkimi instytucjami, organizacjami, które 

chcą organizować imprezy na sanockim Rynku. Tutaj sytuacja była szczególna, ponieważ był 

długi weekend, ksiądz zwrócił się już w dniach wolnych z prośbą telefoniczną o pozwolenie na 

zorganizowanie imprezy i właśnie problemem było to, że ksiądz oczekiwał, że zapewnimy 

księdzu dostęp do źródła prądu. Ponieważ nie było możliwości, żeby nawiązać kontakt 

i sprowadzić na ten czas kogoś, kto miałby uprawnienia do tego, żeby bezpiecznie te imprezy 

poprowadzić, zaproponowałam księdzu, żeby przeniósł się na Plac Harcerski, gdzie uzyskał 

dostęp do prądu od Sokoła, dzięki nawet wstawiennictwu Przewodniczącego Andrzeja 
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Romaniaka i wydawało nam się, że wszyscy byliśmy wtedy z tego rozwiązania zadowoleni. Na 

pewno nie było w tym żadnej złośliwości. 

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Dziękuję. Pan Radny Kornecki. 

 

Adam Kornecki (Radny) 

No to tytułem wyjaśnienia, z tych informacji, co ja mam, to młodzież była dogadana z Ojcami 

Franciszkanami i odnośnie zapewnienia mediów, tak że też by nie było problemu. No nie wiem, 

kto nie dogadał. 

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Ale ja myślę, że organizatorem był ksiądz, który rozmawiał jako organizator, a nie młodzież 

jakaś anonimowa, tak że myślę, że wszystko się dobrze skończyło i nie ma sensu rozdrabniać 

tej sprawy i omawiać. Proszę bardzo, Pan Burmistrz Matuszewski. 

 

Tomasz Matuszewski (Burmistrz Miasta) 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, ja jeszcze tutaj chciałbym zwrócić uwagę na to, 

że często tak jest na naszych sesjach i na to też prosiłbym zwrócić uwagę, że rozmawiamy 

o osobach lub krytykujemy osoby, które nie są obecne. To nie powinno się zdarzać, 

powinniśmy te słowa zatrzymać na inny okres, albo przynajmniej jeśli w przypadku już 

powołania nowego burmistrza, to skierować je do osób, które będą w tym pionie ten zakres 

czynności, za ten zakres czynności odpowiadać i na pewno takich informacji udzielą. Co do 

jeśli chodzi o sytuacje związane z danymi, które zostały podane przez Pana Grzegorza 

Korneckiego, to ja myślę, że on również opierał się na danych, które otrzymał, to nie są dane 

jakieś wyssane z palca, tylko wydział, który mu przygotował i osoby, które w wydziale edukacji 

sprawują odpowiednią swoją funkcję i zostały pewnie do tego zobligowane. Na następnej sesji, 

z pewnością odniesiemy się do tego, bo to jest temat gorący jak widać i wrażliwy. Ale Panie 

Radny Romanie Babiak, ja tylko prosiłbym bardzo o ten szacunek, ponieważ już były takie 

sytuacje, że Pan wie o tym, również Pana Grzegorza Korneckiego musiał przeprosić i to są 

sytuacje, które pokazują tą taką walkę, która nie jest potrzebna w obszarze szczególnie dyskusji 

na sesji Rady Miasta. Do Pana Macieja Drwięgi i mam prośbę o te pytania, które Pan zgłosił 

na piśmie, a które Pan nie otrzymał, żeby Pan wskazał, które to z pytań nie zostały Panu 

dostarczone, ponieważ no powiedział Pan, że gdzieś na kartce zostały złożone i na te pytania 

Pan jeszcze nie otrzymał. Ja nie wiem, na które pytania, chciałbym wiedzieć, na które pytania, 

to na pewno będę chciał wyciągnąć konsekwencje, jeśli chodzi o wydziały, które powinny na 

te pytania odpowiedzieć. Do Pani Wandy Kot i pytanie na, odpowiedź na to pytanie, które Pani 

zadała, jeśli chodzi o konkurs, jeśli chodzi o pozycję i stanowisko skarbnika, zostanie ogłoszony 

konkurs w najbliższych dniach. W tej chwili wydział finansowy jest zobligowany do tego, 

funkcjonuje normalnie, zobligowany do tego, aby realizować politykę finansową miasta. 

Konkurs zostanie ogłoszony na stanowisko skarbnika w najbliższych dniach. Ja mam chyba 

tyle, jeżeli Państwo macie jeszcze jakieś do mnie pytania, to proszę bardzo. Dziękuję bardzo.  
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Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Dziękuję, tu pierwszy był Pan Radny Drwięga, potem jeszcze Pan Radny Roman Babiak. 

 

Maciej Drwięga (Radny) 

Panie Burmistrzu, oczywiście ta sprawa, tylko tam wie Pan do wyjaśniania, ja już w trakcie 

sesji podawałem, Pan Kornecki powiedział o trzykrotnym przekroczeniu, prosty rachunek 

wykonany wtedy na sesji pokazywał, że tego trzykrotnego przekroczenia nie ma i gdybyśmy 

nawet nie sprawdzali danych i nie szli w ten, tam już była nieprawda podana na tym wykresie 

i w komentarzu Pana Korneckiego, na który sobie pozwolił, więc tutaj nie ma nic do 

wyjaśnienia, nawet gdyby zostały te dane, ale ja Państwu mówię już, że te dane nie zostaną, 

tam po prostu pewnych danych nie wzięto pod uwagę. Inaczej te sprawy rozwiązane są trochę 

w Krośnie, przecież to jest powiat grodzki, tam szkoła specjalna prowadzona przez miasto 

Krosno. Tak że to wiecie Państwo, ja się przygotuje do tego, dlatego, że to było już po raz drugi, 

a nigdy, znaczy tam gdzieś wspominałem kiedyś, a nie wracałem w szczegółach. Natomiast 

Panie Burmistrzu, tutaj strasznie mi się to nie podoba, że jak już dochodzi tak trochę do ściany 

i nie ma co powiedzieć, to wtedy się mówi, to przygotowali pracownicy, przygotował wydział 

i tak naprawdę tyle. Nie, to jednak szef za to bierze odpowiedzialność, ten kto przedstawia, kto 

się podpisuje, dokładnie tak samo było wtedy, kiedy została sprawa zgłoszona do kuratorium 

i opierała się na nieprawdziwych danych i też było takie tłumaczenie, takie dane dostaliśmy 

z wydziału, prawda, dostaliśmy od pracowników. Nie, to ten, kto się podpisuje, ja też jestem 

kierownikiem jakiejś jednostki, nigdy nie tłumaczę się pracownikami, że oni coś, jak się 

podpisałem pod jakimś dokumentem, to po prostu za niego odpowiadam, tyle. Wrócimy tutaj 

do sprawy. Co do pytań, prosta sprawa, to nawet z pamięci pamiętam, Panie Burmistrzu, chodzi 

mi, zapytałem wtedy ustnie tutaj, złożyłem to też na piśmie o powody zmiany redaktora 

naczelnego Tygodnika Sanockiego i tu właściwie jest pytanie do Pana, nie do wydziału, 

prawda, bo no ewentualnie jeszcze do Biblioteki, do jakby tutaj tego otoczenia. Drugie pytanie 

dotyczyło Stróżowskiej, Lipińskiego, bo tam obiecał Pan wsparcie. I trzecie pytanie, prośba już 

właściwie, dotyczyła lustra przy Uczelni, przy wyjeździe z tego parkingu, bo tam jest połowa 

lustra, znaczy jest jedno lustra, a powinno być dwa. Tak, chyba się nie mylę, wydaje mi się, że 

o te trzy rzeczy. 

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Dziękuję. Jeszcze Pan Radny Roman Babiak. 

 

Roman Babiak (Radny) 

Panie Burmistrzu, ja przeprosiłem, ja już na sam początku powiedziałem, że nie chciałem 

zabierać, gdyby Pan Drwięga w tym temacie się nie wypowiedział, ja zostałem zobligowany 

przez rodziców, którzy korzystają z poradni psychologicznej. Ja nie przewidziałem tego, że nie 

będzie Pana Burmistrza Korneckiego, a to, że jego tutaj nie ma, to chyba Pana należałoby 

zapytać, dlaczego go tu nie ma? Dziękuję. 

 

Andrzej Romaniak (Przewodniczący Rady Miasta) 

Dziękuję. Nie mam więcej zgłoszeń, czy jeszcze ktoś z Państwa? Pan Burmistrz jeszcze chce 

zabrać głos. 
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Tomasz Matuszewski (Burmistrz Miasta) 

Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, Panie Romanie, jeżeli 

kogoś nie ma, to już jest decyzja chyba tej osoby, dlaczego jej nie ma i nie Burmistrza w tym 

przypadku. Szczególnie, że Pan Grzegorz Kornecki jeszcze na obecną chwilę pełni funkcję 

wiceburmistrza do spraw społecznych i tego się trzymajmy, a że jest dzisiaj, z tego, co mam 

informację, na chorobowym, no to jest ta jego absencja na dzisiejszej sesji. Panie Macieju, jeśli 

chodzi o dyrektora naczelnego Tygodnika Sanockiego, redaktora naczelnego, no przecież to 

pytanie nie jest sformułowane do mnie, to jest pytanie do Dyrektora Miejskiej Biblioteki 

Publicznej, to można skierować do Dyrektora Miejskiej Biblioteki Publicznej, tyle na ten temat. 

No jak możemy odpisywać, no przecież to pytanie jest w ogóle tak, jakby bez adresata w tym 

przypadku, jeżeli trafia do nas do Urzędu, my możemy tylko skierować do Miejskiej Biblioteki, 

ale myślę, że Pan ma też dobry kontakt i nawet rozmowa telefoniczna z Panem Dyrektorem 

może Panu pozwolić na uzyskanie takiej odpowiedzi. Co do Lipińskiego i Stróżowskiej, jeśli 

chodzi o światła, Szanowni Państwo, my rozmawiamy ciągle z Generalną Dyrekcją Dróg 

Krajowych i Autostrad, byliśmy kilkukrotnie już tam i podczas każdego naszego spotkania, nie 

tylko dotyczącego budowy obwodnicy, zjazdów, łączników, poruszamy ten temat. Na dziś, 

dzień dzisiejszy Generalna Dyrekcja również analizuje sytuację związaną z tym, jak ten ruch 

będzie wyglądał na ulicy Stróżowskiej, która będzie remontowana jak wiemy i sytuacją też 

tego, jak będzie wyglądał ten pasaż handlowy i łącznik dróg serwisowych, które chcemy 

połączyć z ulicą Stróżowską. Jeżeli to będzie zrealizowane w tym obszarze, to mamy 

informację, że te światła zostaną tam jakby usadowione, a na obecną chwilę te wyniki i analiza 

wskazuje, że to jest mniej opłacane dla nich i mają jakieś tam środki, które przeznaczają na inne 

działy w innych obszarach, w innych samorządach i w innych punktach. Na pewno jest to 

analizowane ciągle, ponieważ my to zgłaszamy i jeżeli będzie tylko sytuacja, że faktycznie ten 

ruch będzie zwiększony, jeszcze bardziej na Stróżowskiej. Chociaż ja wiem, że w tym okresie, 

tak jak już powiedziałem, wyjazdów z pracy, kończenia się zajęć lekcyjnych w szkołach, tam 

jest utrudnienie z włączeniem się do ruchu i też może to powodować różnego rodzaju 

zagrożenia i takie informacje przekazujemy Dyrekcji Generalnej Dróg Krajowych i Autostrad, 

ale ostatecznie decyzja nie zapada ponieważ muszą być tam środki wtedy zabezpieczone. Ja 

mam chyba tyle, jeżeli Państwo jeszcze mają jakieś pytania, to mogę odpowiedzieć. Dziękuję 

bardzo. 

 

Ad. 24. 

Zamknięcie obrad Sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Pan Andrzej Romaniak podziękował za uczestnictwo oraz 

zamknął LXXXI Sesję Rady Miasta Sanoka.  

 

Protokołowała:                           Sekretarz Sesji:                         Przewodniczący         

                                                                                                         Rady Miasta: 

 

Joanna Szylak                         Wanda Kot                                   Andrzej Romaniak 


